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AcrA DE LA snssró onnrNÀnra DEL pLE DE L'AJUNTAMENT DE soN
SERVERA, DE DIA 19 DE MAIG DE 2016.

Identificació de la sessió:

. Número:2016000004

' Caràcter: ordinària
. Data: 19 de maig de2016

' Horari:21:00 - 0l:10
. Lloc: sala d'actes

Assistents:

Natalia Troya Isern
María Arenas Zarco
Ramón Reus Brunet
Sergio Valbuena Perez
Catalina Servera Elhauge
Antoni Servera Servera
Margarita Vives Andreu
Miguel Angel Espases Collantes
Francesc Riera Caldentey
Jaime Servera Esteva
Isabel Carmen Llinas Warthman
Joana Aina Servera Lliteras
Magdalena Massanet Sancho
Salvador Servera Morey
AntoniCànovas Miquel
Antonio Oliver Salas
María Isabel Prieto Nebot

Batlessa presidenta
Regidora
Regidor
Regidor
Regidora
Regidor
Regidora
Regidor
Regidor
Regidor
Regidora
Regidora
Regidora
Regidor
Regidor
Regidor
Regidora

Interventor:
Norberto G onzáúez Osorio

Secretari:
AntoniGual Sureda

Hiha quòrum legal.

Ordre del dia de la sessió:

A. PART RESOLUTTVA

l. Proposta d'aprovació de I'acta del Ple de la sessió anterior (17 de març de 2016, sessió
ordinària).

2. Proposta d'acord de rectificació del Padró Municipal d'Habitants a 1 de gener de 2016.
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3. Proposta de substitució del nom del 'carrer Ametler' a fi d'evitar confusions d'assignació amb el

'carrer dels Ametlers' ambdós situats en el nucli urbà de Cala Millor.

4. Proposta de modificació de numeració del carrer Davant s'Hort de Cala Millor

5. Proposta de modificació de numeració del carrer Ramon Llull, antic carrer de s'Ametler fins a

I'avinguda Magnòlia de Cala Millor.

6. Proposta de modificació de numeració del carrer de s'Estepar de Cala Millor

7. Proposta de modificació de numeració del carer Ametlers de Cala Millor

8. Expedient de contractacio 09-2016. Proposta de modificat del contracte de serveis de recollida

itransport de residus sòlids urbans del municipi de Son Servera.

9, Expedient de contractació l0-2016, Modificat contracte de gestió del servei públic de recollida

selectiva porla a porta mitjançant àrees d'aportació temporals i transport de les fraccions de

paper-cartró, vidre, envasos lleugers i bolques.

10. Proposta de declaració d'adhesió a I' Aliança Mar Blava.

I 1. Proposta de document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració de la
Mediterrània espanyola com a zona lliure de prospeccions d' hidrocarburs.

12. Propostadedeclaracióinstitucional del Consell deMallorcaperdemanaral GovernEspanyol

la declaració del coredor de migració de cetacis de la demarcació marina llevantí-balear com

zona d'especial protecció d'importància per la Mediterrània (ZEPIM) del Conveni de Barcelona

isol'licitar I'aplicació d'un règim preventiu de protecció en aquest area imesures de reducció

del soroll submarí.

13. Proposta d'inici de I'expedient de liquidació de la concessió de subministrament d'aigua

potable al nucli de Son Servera

14. Proposta de Modificació número 2 de les Normes Subsidiàries de planejament del Terme

Municipal de Son Servera. Redefinicions de les aliniacions de les zones intensives C i D.

15. Moció de I'Associació d'Amics del Poble Sahrauí de les llles Balears en relació al projecte

"Vacances en Pau 2016".

16. Moció per recuperar la infraestructura del tren de Llevant.

17. Proposta de Moció de rebuis a les mesures coercitives del Ministeri d'Hisenda i a favor d'un

nou model de finançament.

18. Proposta de MÉS per Son Servera de Moció relativa a la Declaració de Municipi oposat a

I'aplicació del Tractat Transatlàntic de Comerç i Inversió (TTIP).

19. Proposta d'acord de Reconeixement extrajudicial de crèdit REC 412016
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B. PARTDE CONTROL

l. Assabentat resolucions de Batlia (29412016 a 56812016).
2. Assabentat acords Junta de Govern Local (16.02.2016,02.03.2016, 15.03.2016,29.03.2016,
12.04.20 | 6, 26.04.20 1 6)
3. Precs i preguntes

A Son Servera, sent les 21.00 hores del dia 19 de maig de 2016, amb la Presidència de la batless4
assistit de l'esmentat secretari, hi van concórer, després de citació prèvia, les regidores i regidors
esmentats, amb l'objecte de celebrar la sessió ordinària del Ple de la Corporació. Declarada oberta
la sessió per ordre de la batlessa, es va procedir a donar compte del primer punt de l'ordre del dia.

a) PART RESOLUTIVA

1. Proposta d'aprovació de I'acta del Ple de Ia sessió anterior (17 de març de 2016, sessió
ordinària).

Seguidament id'ordre del batle president es sol'licita als regidors iregidores presents si han de
formular alguna observació al'actade la sessió ordinària del Ple de dia 17 de març de2016,la qual
els hi hem tramès prèviament.

Tot seguit, es passa a la votació per a l'aprovació de l'acta del Ple, en sessió ordinària de dia l7 de
març de 2016, i s'aprova per unanimitat amb el resultat de vots següent: l7 vots a favor (5 PSOE, 4
IxSMB, 5PP,zON SS, I MÉS per Son Servera).

2. Proposta d'acord de rectificació del Padró Municipal d'Habitants a 1 de gener de
2016.

A continuació, Natalia Troya, batlessa, procedeix a donar compte de la proposta, prèviament
dictaminada en sentit favorable per la Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig de
2016, que literalment diu el següent:

r6Assumpte: proposta d'acord de rectificació del Padró Municipal d'Habitants a 01.01.2016.

Atès que de la Delegació Provincial de I'lnstitut Nacional d'Estadística es va rebre en data de
registre municipal d'entrada de 30 de març de 2016, núm. 1933,|a formalització de les actuacions
realitzades durant I'exercici anterior per a l'aprovació de Ia revisió del Padró Municipal d'Habitants
a 01.01 .2016.

De conformitat a l'establert a l'article 22.2.b) de la Llei 711985, de 2 d'abril, reguladora de les
Bases del Règim Local,

El Ple de la Corporació adopta el següent



4

ÅiunTrÌlunt rle SO* $ergefâ
(TLLES BALEARS)

ACORD:

Primer.- Aprovar la rectificació anual del Padró Municipal d'Habitants amb referència a dia
01.01.2016, d'acord amb la documentació obrant a l'expedient, iamb un resultat referit a la data

indicada per a aquest municipi d' 1 1.1 l9 habitants.

Segon.- Remetre el present acord a la Delegació Provincial de l'lnstitut Nacional d'Estadística."

Tot seguit i sense entrar en debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

unanimitat amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE,4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS, I
MÉS per Son Servera).

3. Proposta de substitució del nom del 'carrer Ametler' a fi d'evitar confusions
d'assignació amb el 'carrer dels Ametlers' ambdós situats en el nucli urbà de Cala
Millor.

Seguidament la batlessa dóna la paraula a Antoni Servera Servera, regidor de les àrees municipals

d'Urbanisme, Agricultura, Pesca i Prevenció de riscos laborals, qui procedeix a donar compte de la

proposta, prèviament dictaminada per la Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig

de2016, i que literalment diu el següent:

"Assumpte: Proposta de substitució del nom del ocarrer Ametler' a fi d'evitar confusions

d'assignació amb el 'carrer dels Ametlers' ambdós situats en el nucli urbà de Cala Millor.

Atès l'informe delNormalitzador lingüístic municipals, que exposa:

'6Antecedents

1 . En el nucli urbà de Cala Millor hi ha dos carrers gairebé paral'lels designats respectivament amb

els noms de carrer dels Ametlers i carrer de l'Ametler.

2. És evident que aquesta semblança provoca ambigüitats i molèsties tant per als residents d'aquests

carers com per la mateixa Administració local a I'hora d'agilitar tasques de cadastre,

d'empadronament i de notificació, o fins i tot les trameses des de Coreus, sovint intercanviades per

la semblança d'ambdues designacions.

3. Per tant, per tal de desfer en endavant l'ambigüitat d'aquests homònims, és necessari substituir el

nom de carrer d'un dels dos vials afectats. La proposta és substituir el nom del caner de I'Ametler
pel nom nou d'avinguda del Beat Ramon Llull,tot aprofitant que el 2016 se celebra'l'Any Llull'
amb motiu del setè centenari de la seva mort i per honorar al municipi de Son Servera la gran tasca

filològica i literària de Ramon Llull, un dels màxims exponents de la cultura i el pensament a
Europa, i la figura més destacada de la cultura catalana de tots els segles arreu del món.

Consideracions jurídiques
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l, D'acord amb la normativa vigent, en un mateix municipi no hi pot haver dos noms de carrers
repetits o que puguin induir a effor d'interpretació; s'entén per nom repetit aquell que apareix
almenys dues vegades prescindint dels articles, les preposicions o d'altres marques.

2. S'adjunten plànols de situació dels vials afectats per la substitució.

Conclusió

l. Per tot això, inform favorablement sobre la proposta de substitució de nomenclatura del carrer
de I'Ametler per tal d'evitar confusions futures, tant en l'àmbit de les administracions públiques
com per a les gestions de Correus, a més de facilitar la nomenclatura del domicili als mateixos
residents.

2.Laproposta és substituir el nom de cawer de l'Ametler pel nom d'avinguda del Beat Ramon
Llull,tot aprofitant la celebració de 'l'Any Llull' durant el2016.

3. Comunicar i notificar a totes les persones residents en aquest vial, a Correus i a totes les
administracions aquest canvi de nomenclatura, a fì de substituir-lo en endavant en totes les gestions.

Son Servera,6 de maig de2016

El normalitzador lingüístic
Jaume Perelló Perelló"

Per això, sotmet al Ple I'adopció del següent

ACORD:

Primer.- Substituir el nom de carrer de I'Ametler pel nom d'avinguda del Beat Ramon Llull,tot
aprofitant la celebració de'l'Any Llull' durant e|2016.

Segon.- Notificar el canvi de nom a les pafts interessades."

S'obre el debat i intervenen les regidores i regidors següents

Maria Isabel Prieto: Estam a favor de la proposta i consideram molt oportu I'elecció del nom de
Beat Ramon Llull aprofitant l'avinentesa també que es celebre l'any "Ramon Llull", que és el gran
impulsor de la llengua calalana. També es coincideix amb els trenta anys de l'aprovació de la Llei
de Normalització Lingúística, així com el reingrés previst pel Govem de les llles Balears a l'lnstitut
Ramon Llull.

Antoni Cánovas: Nosaltres hi estam d'acord i a més consideram també molt adequat el nom de
ooRamon Llull" per tot allò que ja ha dit na Maria Isabel. Votarem a favor.

Jaime Servera: Per part nostra votarem a favor, ja que tot allò que ajudi a clarificar és important,
talment com a l'enumeració dels carrers. Només vull fer una observació, ja que canviar el nom o
I'enumeració dels carrers sol causar una distorsió als veihs. Per allò deman que es facin el mínim de
canvis possibles per evitar aquestes distorsions que suposen.



6

.å.juntmrent cls SOn $ert¡effl
(TLLES BALEARS)

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE,4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS, 1

MÉS per Son Servera).

4. Proposta de modificació de numeració del carrer Davant s'Hort de Cala Millor.

A continuació Natalia Troya dóna la paraula a Antoni Servera Servera, regidor de les Àrees

Municipals d'Urbanisme, Agricultura, Pesca i Prevenció de Riscos Laborals de l'Ajuntament de

Son Servera, qui procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada favorablement

per la Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig de2016, i que literalment diu el

següent:

"Assumpte: PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE NUMERACIÓ DEL CARRER DAVANT
S'HORT DE CALA MILLOR.

Fets,

Vista la mancança de numeració al carrer Davant s'Hort, es proposa la nova numeració del carrer

que va des de l'Avinguda Joan Servera Camps fins a l'Avinguda Magnòlia de Cala Millor.

Per això, sotmet al Ple de l'Ajuntament de Son Servera l'adopció del següent

ACORD:

Primer.- Que al solar amb referència cadastral 29412-01 li correspondrà el nombre I de policia i

així correlativament fins al final del carrer, quedant el solar amb referència cadastral 34479-02 amb

elnombre 63. (S'adjunta plànola aquesta proposta).

Segon.- Que al solar amb referència cadastral 29432-18 li correspondrà el nombre 2 de policia i així

correlativament fins al final del carer, quedant el solar amb referència cadastral 32469-93 amb el

nombre 22. (S'adjunta plànol a aquesta proposta)."

S'obre el debat i intervenen les següents regidores i regidors:

Antoni Cánovas: Ja ho vàrem dir a la Comissió Informativa, però és que curiosament l'Ajuntament
canvia numeracions i després es dóna el cas que envia notificacions a les adreces que les

numeracions antigues. Per tant, estaria bé que se notificàs a cada veï o se pintàs a algun lloc a

davant cada vivenda la nova numeració, per tal que s'aclareixin.

Antoni Servera: Contesta que es farà tot el possible per evitar aquestes fets, tant amb aquest carers
com amb els altres que du'm a Ple,

Jaime Servera: Ho he comentat abans. Només deman que afegim claretat.
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Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, 5 PP, 2 ON-
SS, 1 MES per Son Servera).

5. Proposta de modificació de numeració del carrer Ramon Llullo antic carrer de
s'Ametler fins a ltavinguda Magnòlia de Cala Millor.

Tot seguit la batlessa dóna la paraula a Antoni Servera Servera, regidor de les Àrees Municipals
d'Urbanisme, Agricultura, Pesca i Prevenció de Riscos Laborals de l'Ajuntament de Son Servera,
qui procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada favorablement per la
Comissió d'assumptes generals de I 2 de maig de 2016, i que literalment diu el següent:

"Assumpte: PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE NUMERACIÓ DEL CARRER DE RAMÓN
LLULL ANTIC CARRER DE S'AMETLER FINS A L'AVINGUDA MAGNÒLI-A, CALA
MILLOR,

Fets,

Vista la mancança de numeració al carrer Ramón Llull, es proposa la nova numeració del carrer
que va des de el carer de Sa Figuera fins a l'Avinguda Magnòlia de Cala Millor.

Per això, sotmet al Ple de l'Ajuntament de Son Servera I'adopció del següent

ACORD:

Primer.- Que al solar amb referència cadastral 23399-10 li correspondrà el nombre 2 de policia i
així conelativament fins al final del carrer, quedant el solar amb referència cadastral 25439-13 amb
el nombre 30. (S'adjunta plànol a aquesta proposta).

Segon.- Que al solar amb referència cadastral 24391-01Ii correspondrà el nombre 1 de policia i així
correlativament fins al final del carrer, quedant el solar amb referència cadastral32469-09 amb el

nombre 55. (S'adjunta plànol a aquesta proposta)."

Tot seguit i sense entrar en debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per
unanimitat, amb el resultat de vots següent: l7 vots a favor (5 PSOE,4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS, 1

MÉS per Son Servera).

6. Proposta de modificació de numeració del carrer de s'Estepar de Cala Millor.

Tot seguit la batlessa dóna la paraula a Antoni Servera Servera, regidor de les Àrees Municipals
d'Urbanisme, Agricultura, Pesca i Prevenció de Riscos Laborals de l'Ajuntament de Son Servera,
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qui procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada favorablement per la
Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig de 2016, i que literahnent diu el següent:

"Assumpte: PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE NUMERACIÓ DEL CARRER DE

S'ESTEPAR DE CALA MILLOR.

Fets,

Vista la mancança de numeració al carrer de s'Estepar, es proposa la nova numeració del carrer que

va des de l'Avinguda Joan Servera Camps fins al final del carrer en forma de cul de sac de Cala

Millor.

Per això, sotmet al Ple de l'Ajuntament de Son Servera l'adopció del següent

ACORD

Primer,- Que al solar amb referència cadastral 30412-04Ii correspondrà el nombre 1 de policia i

així correlativament fins al final del carrer, quedant el solar amb referència cadastral 32469-46 amb

el nombre 45. (S'adjunta plànol a aquesta proposta).

Segon.- Que al solar amb referència cadastral 3041 5-09 li correspondrà el nombre 2 de policia i així

correlativament fins al final del camer, quedant el solar amb referència cadastral 32469-A5 amb el

nombre 48, 50 i 52. (S'adjunta plànol a aquesta proposta)."

Tot seguit i sense entrar en debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS, I
MÉS per Son Servera).

7, Proposta de modificació de numeració del carrer Ametlers de Cala Millor.

Seguidament, Natalia Troya, dóna la paraula a Antoni Seryera Servera, regidor de les Àrees

Municipals d'Urbanisme, Agricultura, Pesca i Prevenció de Riscos Laborals de l'Ajuntament de

Son Servera, qui procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada en sentit
favorable per la Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig de 2016, i que

literalment diu el següent:

"Assumpre: PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE NUMERACIÓ DEL CARRER AMETLERS
DE CALA MILLOR.

Fets,

Vista la mancança de numeració al carrer Ametlers, es proposa la nova numeració del caner que va
des de l'Avinguda Joan Servera Camps fins al caner de Sa Figuera de Cala Millor.

Per això, sotmet al Ple de l'Ajuntament de Son Servera l'adopció del següent
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ACORD

Primer.- Que al solar amb referència cadastral 29422-02Ii corespondrà el nombre 1 de policia i
així correlativament fins al final del carrer, quedant el solar amb referència cadastral 26399-04 amb
el nombre 43. (S'adjunta plànol a aquesta proposta).

Segon.- Que al solar amb referència cadastral 28429-02Ii conespondrà el nombre 2,4 i 6 de policia
i així correlativament fins al final del earrer) quedant el solar amb referència cadastral25395-09
amb el nombre 42. (S'adjunta plànol a aquesta proposta)."

Tot seguit i sense entrar en debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per
unanimitat, amb el resultat de vots següent: l7 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS, 1

MÉS per Son Servera).

8. Expedient de contractació 09-2016. Proposta de modifïcat del contracte de serveis de
recollida i transport de residus sòlids urbans del municipi de Son Servera.

Tot seguit, la batlessa procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada en sentit
favorable per la Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig de 2016, i que
literalment diu el següent:

..BXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ 09-2016, PROPOSTA DE MODIFICAT DEL
CONTRACTE DE SBRVEI DE RECOLLIDA I TRANSPORT DE RESIDUS SÒT,MS
T]RBANS DEL MUNICIPI DE SON SERVERA, CONTRACTE SUBJECTE A
REGULACIÓ HARMOMTZADA. INICI EXPEDMNT.

Vist el contracte de servei de recollida i transport de residus sòlids urbans del municipi de Son
Servera, (expedient de contractació núm. 23-2013) el qual va ser adjudicat definitivament a
MELCHOR MASCARÓ S.4., amb NIF A-07045248 per un import de 3.068.341,32 euros (lVA
exclòs) per acord de Ple, adoptat en sessió extraordinària i urgent de dia 14 d'abril de 2014 i
formalitzat en document administratiu en data 20 de juny de2014.

Vist l'informe emès per la tècnic de Medi Ambient en data 21 d'abril de2016, en relació a la
modificació dels extrems que a continuació s'especifiquen, amb una modificació de les condicions
econòmiques que suposarà un increment anual de 8.536,60 euros (IVA exclòs) i un cost total de
473.436,80 euros anuals (lVA exclòs).

Vista la necessitat de modificar el contracte del servei de recollida i transport de residus sòlids
urbans del municipi de Son Servera, en concret, la modificació dels següents extrems:

- Recollida porta a porta de rebuig un dia a la setmana al nucli urbà de Son Servera. El pas

de dos tres dies de recollida de rebuig a un (el dilluns) suposa un increment de la quantitat
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de rebuig que es recull aquest dia, a més l'eliminació de la recollida conteneritzada suposa

un increment dels punts de recollida porta a porta.

Recollida porta a porta de matèria orgànica tres dies a la setmana al nucli urbà de Son

Servera. Es mantenen els dies de recollida d'acord amb la oferta inicial però el fet de retirar

contenidors de la via pública i recollir major quantitat de matèria orgànica fa necessari

allargar la jornada que es realitzava fins ara per aquest servei. A més, se contempla que el

transport e7 realitzaiàun conductor amb un camió de 18m3 enlloc d'un peó conductor amb

un vehicle de 5m3.

Recollida de contenidors de la via pública. La retirada de 70 contenidors de la via pública,

d'acord amb els recalculs de les rutes realitzats per I'empresa adjudicatària, i l'eliminació
del doblatge de la recollida dels iglús de vidre en temporada alta, d'acord amb l'oferta de

l'adjudicatari, suposa un estalvi de 16.214,36 €,

Neteja de contenidors de la via pública. S'ha reduïI lapart proporcional als 70 contenidors

retirats de la via pública, d'acord amb els rendiments de l'oferta de l'empresa adjudicatària.

Eliminació de la recollida de reforç dels iglús de vidre en temporada alta'

Reparació i manteniment de contenidors. S'ha reduit la part proporcional als 70

contenidors retirats de la via pública.
Ampliació de la recollida de matèria orgànica als hotels irestaurants de dia l5 de març a

dia 31 de març i de dia 1 de novembre a dia 15 de novembre.

Recollida de matèria orgànica als hotels i restaurants en horari nocturn (a partir de les th) i

transport en horari diürn

Vist I'informe de la tècnic de medi ambient de data 21 d'abril de2016.

Vist l'informe proposta emès pel Secretari de la Corporació en data 9 de maigde2016

Vist l'informe emès per l'interventor municipal en data 9 de maig de 2016.

Aquesta Batlia proposa al Ple de I'Ajuntament de Son Servera I'adopció del següent acord:

Primer.- Iniciar l'expedient de modificat del contracte de servei de recollida i transport de residus

sòlids urbans del municipi de Son Servera, amb una modificació de les condicions econòmiques
que suposarà un increment anual de 8.536,60 euros (lVA exclòs) i un cost total de 473.436,80

euros anuals (IVA exclòs),

Segon.- Donar audiència al contractista per un termini de deu dies, a comptar a partir de l'endemà
de la recepció de la notificació del present acord, amb trasllat de la proposta de modificació del

contracte ressenyat per a què presenti les al'legacions que estimi oportunes.

Tercer.- Que s'emeti informe d'lntervenció sobre els aspectes econòmics financers de la
modificació, i en concret sobre la necessitat de compensar al contractista per al manteniment de

l'equilibri financer del contracte.

Quart.- Notificar el present acord als interessats per al seu coneixement i efectes."

Natalia Troya, no obstant això, proposa deixar-lo damunt la taula perquè hem trobat que hem

d'ajustar unes partides a darrera hora,
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Així es passa a votació de deixar la proposta damunt la taula, la qual s'aprova per majoria absoluta,
deixar-la damunt la taula, amb el resultat de vots següent: 9 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB) i 8

vots d'abstenció (5 PP, 2 ON-SS, 1 MÉS per Son Servera).

9. Expedient de contractació 10-2016. Modificat contracte de gestió del servei públic de
recollida selectiva porta a porta mitjançant àrees d'aportació temporals i transport de
Ies fraccions de paper-cartró, vidre, envasos lleugers i bolques.

A continuació la batlessa dóna la paraula al regidor Miguel A. Espases, qui procedeix a donar
compte de la proposta, prèviament dictaminada favorablement per la Comissió d'assumptes
generals de 12 de maig de 2016, i que literalment diu el següent:

..EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ 10-2016. MODIF'ICAT CONTRACTB DE
GESTIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE RECOLLIDA SELECTIVA PORTA A PORTA
MITJANçANT ÀNNNS D'APORTACIÓ TEMPORALS I TRANSPORT DE LES
FRACCIONS DE PAPER-CARTRÓ, VIDRE, ENVASOS LLEUGERS I BOLQUES DEL
MUNTCTPT DE SON SERVERA (EXPEDTENT DE CONTRACTACTÓ t/2010).

Vist l'informe emès per la tècnica de Medi Ambient, en data 22 d'abril de 2016, en relació a la
modificació del contracte de gestió del servei públic de recollida selectiva porta a porta mitjançant
àrees d'apoftació temporals i transport de les fraccions de paper-cartró, vidre, envasos lleugers i
bolquers del municipi de Son Servera (expedient de contractació núm. 112010).

Atès que el Servei de recollida selectiva porta a porta o mitjançant àrees d'aportació temporals de
les fraccions de paper i cartró, vidre, envasos lleugers i bolquers al municipi de Son Servera,
adjudicat definitivament per acord del ple de 15 de juliol de 2010 a la UTE constituìda per les
empreses MELCHOR MASCARO, amb CIF A-07045248, iNET I FRESC, amb CIF B-07551013
per un import de 2.080.554,00 € (lVA exclòs) i per una duració de vuit anys prorrogables en dos
períodes addicionals d'un any de durada cada un d'ells, sense que la durada total de la concessió,
inclosa la de les seves pròrrogues, puguin excedir dels 10 anys. La seva formalització va tenir lloc
en data 2 d'agost de 2010.

Atès que en data 3l d'agost de2012 es va formalitzar el modificat del contracte de gestió del servei
de recollida selectiva porta a porta o mitjançant àrees d'aportació temporals de les fraccions de
paper i cartró, vidre, envasos lleugers i bolquers al municipi de Son Servera.

Atès I'acord de Ple celebrat en sessió ordinària el dia 20 de novembre de 2014 estableix que a les
factures mensuals s'hauran de restar 760,28 €, que corresponen a l'amofützació mensual del
vehicle RENAULT MAXITY, amb matrícula9542 HBN, ja amortitzat completament irecepcionat
per l'Ajuntament de Son Servera.

Atès que en data 20 de novembre de 2015 es va registrar d'entrada, amb núm. 8065, escrit de la
Sra. Eulàlia Grané Garcia, amb DNI 46975889F,, en representació de la UTE Melchor Mascaró
SAU-Net i Fresc, SL, amb CIF U57671596, en relació a la valoració econòmica modificada del
contracte amb la corresponent justificació tècnica.

Atès que en data 26 de novembre de 2015 es va registrar de sortida, amb núm. 3214, informe en
relació a les deficiències detectades en la proposta d'ampliació del servei indicat.
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Atès que en data 27 de novembre de 2015 es va registrar d'entrada, amb núm. 8213, resposta a les

deficiències detectades en I'informe del tècnic de medi ambient sobre l'ampliació del servei del

contracte de gestió del servei públic de recollida selectiva porta a pofta i transport de les fraccions

de paper-cartró, vidre i envasos del municipi de Son Servera.

Atès que en data 4 de desembre de 2015 es va registrar de sortida, amb núm.3293, informe

favorable emès pel tècnic de Medi Ambient, Andreu Amengual Herranz, en relació a la proposta

d'ampliació del contracte de gestió del servei públic de recollida selectiva i transport de les

fraccions de paper, vidre i envasos lleugers del rnunicipi de Son Servera. S'adjunta còpia.

Atesa la sol'licitud d'ampliacions addicionals del contracte amb la finalitat d'ampliar la durada de

la temporada alta de 15 de març fins al 15 de novembre per als generadors singulars de la zona

costanera i afegir una recollida addicional d'envasos en temporada baixa per als generadors

singulars delazona costanera; en data 9 de febrer de2016la Sr. Eulàlia, en representació de la
UTE Melchor Mascaró, SAU i Net i Fresc, SL va presentar una nova valoració econòmica que

inclou les ampliacions del servei descrites anteriorment, S'adjunta còpia.

Atès que en data 19 d'abril de2016 el regidor de medi ambient, Miquel Àngel Espases Collantes,

va realilzar proposta d'ampliació del servei de recollida selectiva.

Vist l'informe proposta emès pel Secretari de la Corporació en data 3 de maigde2016.

Vist l'informe emès per l'interventor municipal en data de 9 de maig de 2016.

Examinada la documentació que l'acompanya, i de conformitat amb l'establert a l'article 258 del

de la Llei 3012007, de 30 d'octubre, de contractes del sector públic, per remissió de la Disposició
Transitòria primera del Reial Decret Legislatiu 312011, de 14 de novernbre, pel qual s'aprova el

Text Refos de la LIei de contractes del sector públic.

Aquesta Batlia proposa al Ple de I'Ajuntament de Son Servera I'adopció del següent acord:

Primer.- Iniciar l'expedient de modificat del contracte de la gestió del servei públic de recollida
selectiva porta a porta mitjançant àrees d'aportació temporals i transport de les fraccions de paper-

cartró, vidre, envasos lleugers i bolquers del municipi de Son Servera (expedient de contractació
núm. 1/2010), d'acord amb elprevist a la clàusula vintena del plec de prescripcions tècniques que

regeix l'expedient de contractació en relació a l'article 258 del de la Llei 3012007, de 30 d'octubre,
de contractes del sector públic, per remissió de la Disposició Transitòria primera del Reial Decret
Legislatiu 312011, de 14 de novembre, pel qual s'aprovaelText Refos de la Llei de contractes del

sector públic.

Segon.- Donar audiència al contractista per un termini de deu dies, a comptar a partir de l'endemà
de la recepció de la notificació del present acord, amb trasllat de la proposta de modificació del

contracte ressenyat per a què presenti les al'legacions que estimi oportunes.
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Tercer.- Que s'emeti informe d'lntervenció sobre els aspectes econòmics financers de la
modificació, i en concret sobre la necessitat de compensar al contractista per al manteniment de
l'equilibri financer del contracte.

Quart.- Notificar el present acord als interessats per al seu coneixement i efectes."

S' entre en el debat amb les intervencions següents:

Juana Ana: Nosaltres estam bastant contents que s'incrementi aquest servei de recollida selectiva.
El qeu passa que sempre havíem dit que davallaríem les despeses i les estam incrementant.
Entendria que s'incrementés el cost de la recollida selectiva i baixessim el dels resídus, però veig
que no és el cas. No sé si ho baixareu o no. Estam contents que s'incrementi la resollida selectiva,
però ens agradaria que repercutís en una baixada del cost de la recollida de residus.

Maria Isabel Prieto: des de MÉS estam contents que s'incrementi la freqüència del reciclatge i que
s' incrementi aquesta cultura.

Antoni Cánovas: Nosaltres també estam la mateixa línia que na Joana del PP que ha comentat això.
Creïm que hi ha diferències quant a horaris de recollida a Son Servera i Cala Millor. Estam d'acord
amb el reciclatge però veim coses que haurien d'estar millor. Per això ens abstindrem.

Miguel A. Espases: Crec que Cala Millor no podrà tenir una nova recollida selectiva fins que no es

tregui un nou contracte, perquè així sí que s'incrementaria moltíssim el cost. L'horari per treure el
fems és apartir de les sis de I'horabaixa. El que passa és que la gent no ho respecte.

Antoni Cánovas: Ho hem de fer respectar. La policia hi ha d'estar damunt. Jo tenc veins -sense
anomenar ningú, evidentment- que l'horari que està ben posat als contenidors, no ho respecten.
Estic d'acord amb la feina que s'ha fet aquí, que és contundent, però Cala Millor és un caos. I no hi
ha un control de la policia.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual
s'aprova per majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 10 vots a favor (5 PSOE,
4IxSMB, 1 MES per Son Servera) i 7 vots d'abstenció (5 PP,2 ON-SS).

10. Proposta de declaració d'adhesió a I' Aliança Mar Blava.

Tot seguit, Natalia Troya procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada en
sentit favorable per la Comissió informativa d'assumptes generals de 12 de maig de 2016, que
literalment diu el següent:

"Assumpte: Proposta de declaració d'adhesió a lo Aliança Mar Blava.

En I'actualitat, diverses companyies tenen interès a extreure petroli i gas al subsòl marí, en aigües
profundes del nostre entorn, a la demarcació marina llevantí-balear. Són projectes perillosos com el
que va provocar el vessament de cru més gran de la història: el de la plataforma petrolífera

t
*
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Deepwater Horizon de British Petroleum al golf de Mèxic, el 20 d'abril de 2010, un desastre

mediambiental els perniciosos efectes perduraran durant dècades'

La societat balear en el seu conjunt i totes les institucions elegides democràticament que la

representen han manifestat unànimement la seva preocupació i el seu rotund rebuig a I' exploració i

explotació d'hidrocarburs a la Meditenània ja que els projectes de prospeccions petrolíferes posen

en risc el fràgil equilibri ecològic de la zona i als sectors econòmics que vertebren el teritori de les

Illes Balears com el turisme, la pesca o I' agricultura.
Així, el passat dia 14 d'octubre, el Parlament Balear va aprovar de forma unànime una Proposició

No de Llei instant al Govern de I'Estat a aprovar una llei específica per declarar l'àrea marítima de

I'Estat del Meditemani espanyol com a Zona Lliure de Prospeccions i Activitats de Extracció i

Explotació d' Hidrocarburs. Aquest històric acord unànime del Parlament és la manifestació més

avançada, de moment, del rotund rebuig a aquests projectes per part de la societat balear i de les

institucions que la representen.

Un dels agents més actius en la lluita contra aquests projectes és I' Aliança Mar Blava, una

plataforma intersectorial de les Illes Balears amb I'objectiu de parar definitivament els projectes de

prospeccions d' hidrocarburs a la Mediterània espanyola. Està constituïda per adrninistracions

públiques (Govern balear, els quatre consells insulars i diversos ajuntaments de les illes),

organitzacions i entitats de sectors econòmics potencialment afectats per aquests projectes com el

turisme, la pesca, l'agricultura o la navegació, organitzacions socials i ecologistes, sindicats i

institucions públiques i privades. Actualment compta amb un centenar de membres i amb el suport

addicional de diverses organitzacions d'àmbit internacional.

Aquests projectes petrolífers tindrien una afecció molt negativa sobre I' economia dels territoris que

es veuen afectats. Les llles Balears així com les altres CCAA riberenques de la Meditemània són

zones eminentment turístiques, sent el turisme la seva principal indústria i per tant I' eix central de

la seva econornia.
Des del punt de vista mediambiental, el seu impacte potencial seria també molt negatiu, tant en les

fases prèvies (adquisició sísmica) com en les posteriors (perforacions exploratòries i extracció

comercial). Atès que la Mediterània és una mar tancada, en cas d' un accident en una plataforma

petrolífera o en el transport d'hidrocarburs, les abundants corrents, profundes i superficials, pròpies

d'aquest mar, traslladarien la contaminació amb facilitat d'una zona a una altra, multiplicant els seus

efectes negatius sobre els seus rics ecosistemes i la seva variada i notable fauna i flora. Moltes de

les espècies que habiten aquests ecosistemes estan protegides per un ampli ventall de legislació

autonòmica, estatal, europea i internacional.
A mesura que augmenta el coneixement científic de la Mediterrània, més s'evidencia la seva

extraordinària importància mediambiental, i més es ratifica la necessitat d'incrementar la seva

protecció. Aquesta protecció és urgent ja que els projectes de prospeccions que s'estan tramitant es

durien a terme coincidint espacialment amb zones protegides o en vies de protecció.

D'altra banda, actualment no té cap sentit seguir buscant nous jaciments de combustibles fòssils ja
que el Panell Intergovernamental sobre Canvi Climàtic de Nacions Unides ha deixat ben clar que, si

volem evitar els efectes d' un canvi climàtic a gran escala, hauríem de deixar sense cremar una gran

part de les reserves disponibles de combustibles fòssils, per no disparar les emissions a I' atmosfera

de diòxid de carboni (COZ), el principal gas d'efecte hivernacle.
La ciutadania, afortunadament, és cada vegada més conscient d'aquesta situació. Així, en les

conclusions del sondeig internacional World Wide Views Climate and Energy (promogut per

I'ONU i pel govern francès de cara a la cimera sobre canvi climàtic celebrada a París el desembre

de 2015) es mostra que el 69,23yo dels espanyols advoca per "suspendre definitivament I'

exploració de totes les reserves de combustibles fòssils".
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Perpetuar I' insostenible model energètic actual, basat fonamentalment en el consum de
combustibles fossils, explotant nous jaciments d' hidrocarburs a la Meditenània, agreujant així el
problema del canvi climàtic, no va aportar tampoc solucions significatives a la nostra dependència
del peholi. En canvi tenim sense aprofitar un gran potencial energètic renovable propi de les nostres
latituds així com en la millora de la nostra eficiència energètica, pel que és imprescindible i urgent
fer una aposta ferma i progressiva cap a un nou model energètic eficient, intel'ligent i 100%
renovable com solució sostenible i definitiva.

Tenint en compte totes les raons anteriorment exposades, el Ple de I'Ajuntament de Son Servera,
manifesta la seva:

1.- Oposició a tots els projectes d'exploració d'hidrocarburs, en qualsevol de les seves fases, a la
Mediterrània en aigües actualment sota competència de I'Estat espanyol.

2.- Adhesió a I'Aliança Mar Blava, plataforma intersectorial I'objectiu és aturar definitivament els
projectes de prospeccions petrolíferes actualment en tramitació, aconseguir la declaració per Llei
del Mediterani espanyol com a zona lliure de prospeccions d'hidrocarburs i preservar la riquesa
ambiental, així com el ocupació, el benestar ciutadà i els drets de les generacions futures a disposar
d'un medi ambient sa."

Isabel Llinás: Crec que els punts 10, 1 I i 12 poden anar molt lligats. I en aquest sentit la postura del
Partit Popular ha estat molt contundent en la mesure del possible per evitar proposcions a la mar
Mediterrània. Qui no ha estat contundent ha estat el Partit Socialista. Jo me sap greu, però el Partit
Popular ha presentant una parell d'anys, proposicions no de llei per evitar les prospeccions, que
s'aprovaren per unanimitat, les quals foren motivades per un reial decret llei de quan era president
el Sr. Zapatero. Benvingut el Partit Socialista que ara presenti aquestes proposicions.Per
descomptat, ens mostrem a favor d'adherir-nos sa la plataforma Mar Blava.

S'obre el debat i intervenen les regidores i regidors següents:

Natalia Troya: Com has dit, Isabel, si al Parlament vareu proposar proposicions i s'aprovaren per
unanimitat, vol dir que nosaltres també tenim hi tenim companys socialistes al Parlament.

Maria Isabel Prieto: tr¿ÉS se declara completament a favor d'aquesta proposta.

Antoni Cánovas: Nosaltres ja diguerem al primer Ple, que tots els punts que fessin referència a
qüestions de fora del municipi, votaríem a favor, sempre que hi hagi unanimitat.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per
unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS, I
MES per Son Servera).
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11. Proposta de document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració de la

Mediterrània espanyola com I zon^ lliure de prospeccions d' hidrocarburs.

Natalia Troya Isern, batlessa dóna la paraula a la regidora de Cultura i Normalització Lingüística,

Maria Arenas, qui procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada en sentit

favorable per la Comissió d'assumptes generals de 12 de maig de 2016' que literalment diu el

següent:

,,Assumpte: Proposta de document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració

de la Mediterrània espanyola com a zona lliure de prospeccions d' hidrocarburs.

En I' actualitat, diverses companyies tenen interès a extreure petroli i gas al subsòl marí' en aigües

profundes del nostre entorn, a la demarcació llevantí-balear. Són projectes perillosos com el que va

p.ouo"u. el vessament de cru de la història: el de la plataforma petrolífera Deepwater Horizon de

british Petroleum al golf de Mèxic, el 20 d'abril de 2010, un desastre mediambiental els efectes

perduraran durant dècades.

La societat balear en el seu conjunt i totes les institucions elegides democràticament que la

representen han manifestat unànimement la seva preocupació i el seu rotund rebuig a I' exploració i

explotació d' hidrocarburs a la Mediterrània ja que els projectes de prospeccions petrolíferes posen

en risc el fràgil equilibri ecològic de la zona i als sectors econòmics que vertebren el territori de les

Illes Balears com elturisme, la pesca o I' agricultura.
Perpetuar I' insostenible model energètic actual, basat fonamentalment en el consum de

combustibles fossils, explotant nous jaciments d' hidrocarburs a la Mediterania, agreujant així el

problema del canvi climàtic, no va aportar tampoc solucions significatives a la nostra dependència

del petroli. En canvi tenim sense aprofitar un gran potencial energètic renovable propi de les nostres

latituds així com en la millora de la nostra eficiència energètica, pel que és imprescindible i urgent

fer una aposta ferma iprogressiva cap a un nou model energètic eficient, intel'ligent i 100%

renovable com solució sostenible i definitiva.
Aconseguir la declaració per llei d' aquesta mar com a zona lliure de prospeccions petrolíferes és I'

única mesura legal efectiva que permetria acabar definitivament amb el degoteig de projectes de

prospeccions que cada poc temps amenacen les aigües del Mediterrani que banyen les costes de les

Illes Balears, els seus valuosos hàbitats, la seva rica i variada fauna i la seva economia.

Per això I'Ajuntament de Son Servera se compromet a:

L Oposar-se activament a tots els projectes d' exploració d' hidrocarburs, en qualsevol de les seves

fases, a I'entorn de les Illes Balears.

2. Treballar de forma clara i diligent, en el marc de les seves competències, per aconseguir:

a. L'aprovació en el termini més breu possible a les Cofts Generals d'una Llei de Declaració del

Mediterrani espanyol com a Zona Lliure de Prospeccions petrolíferes.

b. De manera urgent, mentre es realitza la tramitació del Projecte o Proposició de Llei abans

esmentada:

I. L'aprovació d'una moratòria d'efecte immediat a la presentació de noves sol'licituds de

permisos d'investigació, exploració i explotació d'hidrocarburs així com de projectes d'exploració
d' hidrocarburs a la Mediterrània espanyola.
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Perpetuar I' insostenible model energètic actual, basat fonamentalment en el consum de
combustibles fòssils, explotant nous jaciments d' hidrocarburs a la Meditenània, agreujant així el
problema del canvi climàtic, no va aportar tampoc solucions significatives a la nostra dependència
del petroli. En canvi tenim sense aprofitar un gran potencial energètic renovable propi de les nostres
latituds així com en la millora de la nostra eficiència energètica, pel que és imprescindible i urgent
fer una aposta ferma i progressiva cap a un nou model energètic eficient, intel'ligent i 100%
renovable com solució sostenible i defrnitiva.

Tenint en compte totes les raons anteriorment exposades, el Ple de I'Ajuntament de Son Servera,
manifesta la seva:

l.- Oposició a tots els projectes d'exploració d'hidrocarburs, en qualsevol de les seves fases, a la
Mediterrània en aigües actualment sota competència de I'Estat espanyol.

2.- Adhesió a I'Aliança Mar Blava, plataforma intersectorial I'objectiu és aturar definitivament els
projectes de prospeccions petrolíferes actualment en tramitació, aconseguir la declaració per Llei
del Meditemani espanyol com a zona lliure de prospeccions d'hidrocarburs i preservar la riquesa
ambiental, així com el ocupació, el benestar ciutadà i els drets de les generacions futures a disposar
d'un medi ambient sa."

Isabel Llinás: Crec que els punts 10, 1 1 i 12 poden anar molt lligats. I en aquest sentit la postura del
Partit Popular ha estat molt contundent en la mesure del possible per evitar proposcions a la mar
Mediterrània. Qui no ha estat contundent ha estat el Partit Socialista. Jo me sap greu, però el Partit
Popular ha presentant una parell d'anys, proposicions no de llei per evitar les prospeccions, que

s'qprovaren per unanimitat, les quals foren motivades per un reial decret llei de quan era president

el Sr. Zapatero. Benvingut el Partit Socialista que ara presenti aquestes proposicions.Per
descomptat, ens mostrem a favor d'adherir-nos sa la plataforma Mar Blava.

S'obre el debat i intervenen les regidores i regidors següents:

Natalia Troya: Com has dit, Isabel, si al Parlament vareu proposar proposicions i s'aprovaren per

unanimitat, vol dir que nosaltres també tenim hi tenim companys socialistes al Parlament.

Maria Isabel Prieto: tr¿ÉS se declara completament a favor d'aquesta proposta.

Antoni Cánovas: Nosaltres ja diguerem al primer Ple, que tots els punts que fessin referència a

qüestions de fora del municipi, votaríem a favor, sempre que hi hagi unanimitat.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, 5 PP, 2 ON-SS, 1

MÉS per Son Servera).



16

i\ir;ntl*rcnt dr Son Servera
(ILLES BALEARS)

11. Proposta de document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració de la
Mediterrània espanyola com azona,lliure de prospeccions d' hidroc¿irburs.

Natalia Troya Isern, batlessa dóna laparaula a la regidora de Cultura iNormalització Lingüística,
Maria Arenas, qui procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada en sentit
favorable per la Comissió d'assumptes generals de 12 de maig de 2016, que literalment diu el

següent:

"Assumpte: Proposta de document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració
de la Mediterrània espanyola com a zona lliure de prospeccions d' hidrocarburs.

En I' actualitat, diverses companyies tenen interès a extreure petroli i gas al subsòl marí, en aigües
profundes del nostre entorn, a la demarcació llevantí-balear. Són projectes periLlosos com el que va
provocar el vessament de cru de la història: el de la plataforma petrolífera Deepwater Horizon de

British Petroleum al golf de Mèxic, el 20 d'abril de 2010, un desastre mediambiental els efectes
perduraran durant dècades.

La societat balear en el seu conjunt i totes les institucions elegides democràLticament que la
representen han manifestat unànimement la seva preocupació i el seu rotund rebuig a I' exploració i
explotació d'hidrocarburs a la Meditenània ja que els projectes de prospeccions petrolíferes posen

en risc el fràgil equilibri ecològic de la zona i als sectors econòmics que veftebren el tenitori de les

Illes Balears com el turisme, la pesca o I'agricultura.
Perpetuar I' insostenible model energètic actual, basat fonamentalment en el consum de

combustibles fòssils, explotant nous jaciments d' hidrocarburs a la Mediterrània, agreujant així el
problema del canvi climàtic, no va aporlar tampoc solucions significatives a la nostra dependència
del petroli. En canvi tenim sense aprofitar un gran potencial energètic renovable propi de les nostres

latituds així com en la millora de la nostra eficiència energètica, pel que és imprescindible i urgent
fer una aposta ferma i progressiva cap a un nou model energètic eficient, intel'ligent i 100%
renovable com solució sostenible i definitiva.
Aconseguir la declaració per llei d'aquesta mar com azona lliure de prospeccions petrolíferes és I'

única mesura legal efectiva que permetria acabar definitivament amb el degoteig de projectes de
prospeccions que cada poc temps amenacen les aigües del Mediterrani que banyen les costes de les

Illes Balears, els seus valuosos hàbitats, la seva rica i variada fauna i la seva economia.

Per això I'Ajuntament de Son Servera se compromet a:

l. Oposar-se activament a tots els projectes d' exploració d' hidrocarburs, en qualsevol de les seves

fases, a I'entorn de les Illes Balears,

2,Treballar de forma clara idiligent, en elmarc de les seves competències, per aconseguir:

a. L'aprovació en el termini més breu possible a les Corts Generals d'una Llei de Declaració del
Mediterrani espanyolcom a ZonaLliure de Prospeccions petrolíferes.

b. De manera urgent, mentre es realitza la tramitació del Projecte o Proposició de Llei abans

esmentada:

I. L' aprovació d' una moratòria d' efecte immediat a la presentació de noves sol'licituds de

permisos d'investigació, exploració i explotació d'hidrocarburs així com de projectes d'exploració
d' hidrocarburs a la Mediterrània espanyola.



t
*

17

.{innftmren[ çTs Sn* $ervera
(TLLES BALEARS)

II. la revocació dels permisos d' investigació d' hidrocarburs actualment concedits a la Meditenània
espanyola, i

III. I' acabament i arxiu definitiu dels expedients en tramitació de permisos d' investigació d'

hidrocarburs així com de projectes d' exploració d' hidrocarburs a la Mediterrània espanyola."

Tot seguit i sense entrar en debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per
unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE,4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS,
I MÉS per Son Servera).

12. Proposta de declaració institucional del Consell de Mallorca per demanar al Govern
Espanyol la declaració del corredor de migració de cetacis de la demarcació marina
Ilevantí-balear com zona d'especial protecció d'importància per la Mediterrània
(ZEPIM) del Conveni de Barcelona i sol'licitar I'aplicació d'un règim preventiu de

protecció en aquest area i mesures de reducció del soroll submarí.

Tot seguit, Natalia Troya dóna la paraula al regidor Antoni Servera, qui procedeix a donar compte
de la proposta, prèviament dictaminada favorablement per la Comissió informativa d'assumptes

generals de 12 de maig de 2016,i que literalment diu el següent:

AssumDte: Proposta de declaració institucional de loAjuntament de Son Servera per demanar
al Govern Espanyol la declaració det corredor de migració de cetacis de la demarcació
marina llevantí-balear com zona d'especial protecció d'importància per la Mediterrània
(ZBPIM) del Conveni de Barcelona i sol'licitar I'aplicació d'un règim preventiu de protecció
en aquest area i mesures de reducció del soroll submarí.

El problema de la contaminació acústica submarina existeix des de fa temps però, lamentablement,

el nivell de soroll submarí s' ha agreujat enormement en les últimes dècades a causa de la creixent
interferència humana en els ecosistemes marins, posant en risc la supervivència de les poblacions

de fauna marina, especialment de cetacis.
El recent informe "Visió general dels punts negres de soroll submarí a l'àrea ACCOBAMS, Part I -
mar Mediterrani" (títol original: "Overview ofihe Noise Hotspots in the ACCOBAMS Àrea, Part I
- Mediteranean Sea"), realilzat per destacats científics de França, Itàlia, Sui'ssa i els EUA, i afavorit
per I'Acord sobre la conservació dels cetacis a la mar Negra, la mar Meditenània ila zona atlàntica

contigua (ACCOBAMS, en les seves sigles angleses), adoptat a Mònaco el24 de novembre de

1996 i ratificat per Espanya el2 de febrer de 1999,ha realitzaf, per primera vegada, un mapa que

mostra, en tota la conca del mar Meditenani, la densitat de les principals fonts de soroll submarí

antropogènic: por"ts i marines;projectes industrials (incloses les instal'lacions de petroli iproducció
de gas i els parcs eòlics off-shore); I'exploració sísmica comercial i científica; i els exercicis
militars, i la seva evolució en el període 2005-2015.
Segons I' informe, és particularment preocupant I'augment que s'ha produï1 en el citat període

d'estudi de les activitats d'adquisició sísmica (sondejos acústics) sobretot en relació amb les

exploracions per a la recerca de jaciments de petroli i gas al subsòl marí a les que s'utilitzen canons

d'aire comprimit d'alta pressió (airguns). Aquests generen un tipus d'explosió amb els quals emeten
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ones acústiques d'enorme intensitat i freqüència que provoquen un nivell de soroll en el medi marí
de 10.000 vegades a 100.000 vegades més gran que el motord'un avió areacció. El nivell sonor
generat dobla el llindar del dolor en l'ésser humà. Els polsos d'aire comprimit produeixen danys
fisiològics ineversibles en cetacis, tortugues, peixos, inveftebrats i fins i tot la seva mort. En aquest
concret grup d'activitats es troben els projectes d'exploració d'hidrocarburs que diverses empreses

del sector petrolier (Spectrum Geo Limited, Services Petroliers Schlumberger, Repsol, Cairn
Energy) pretendre dur a terme a la demarcació marina llevantí-balear de la Mediterrània als quals la

societat i I'Aliança Mar Blava s'oposen frontalment. Així, mentre que el 2005, un 3,8%o de la
superficie de la Mediterània es va veure afectada per l'ús de sondejos acústics amb airguns , el2013
aquest percentatge havia augmentat fins al 27Yo.

La conclusió principal de I'esmentat informe és que un significatiu nombre d'àrees dins de la conca
mediterània pateixen una acumulació d'activitats productores de soroll submarí d'origen

antropogènic, són els anomenats "punts negres de soroll submarí". El que és encara pitjor, molts
d'aquests punts negres es superposen amb importants hàbitats de cetacis,
Gràcies a I'anàlisi realitzada, els científics van ser capaços de revelar diversos focus de

contaminació acústica submarina que es superposen amb àrees que són d'especial importància per a
les espècies de mamífers marins susceptibles al soroll, i / o àrees que ja estan declarades àrees

protegides o propostes per el ACCOBAMS. D'acord amb I'informe, aquests hàbitats de cetacis
importants inclouen el Santuari de Mamífers Marins de Pelagos al Mar de Ligúria, I'estret de

Sicília, iparts de la Fossa Hel'lènica, així com les aigües entre les illes Balears iEspanya
continental, on s'acumulen les activitats productores de soroll. El risc per als animals marins en

aquestes àrees és, per tant, molt alt, ja que estan exposats a nivells de soroll acumulatius i sinèrgics,
i per tant, sotmesos a un fort nivell d'estrès fisiològic.
En efecte, en l'àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, Catalunya i la Comunitat
Valenciana hi ha un coredor migratori de cetacis de gran valor ecològic ja que és de fonamental
importància per a la supervivència d'aquests mamífers marins a la Meditenània Occidental.
Diversos estudis, com el denominat "Projecte Mediterrani per a la identificació de les Àrees
d'Especial Interès per a la conservació dels cetacis en el Meditemani Espanyol" (d'ara endavant:

"Projecte Mediterrani"), incideixen en la necessitat de protegir aquesta zona per concentrar gran

diversitat d'espècies de cetacis i per ser d'especial rellevància com a zona de pas migratori del
rorqual comú cap a les seves àrees de cria i alimentació al nord del Mediterani.
El citat estudi, "Projecte Mediterani", va ser fruit del Conveni realitzat en 1999 entre el Ministeri
de Medi Ambient i la Universitat de València, Universitat de Barcelona i Universitat Autònoma de
Madrid. L'estudi va ser finalitza|l'any 2002 i publicat el2004. Entre les seves conclusions, proposa

una sèrie d'Àrees d'Especial Interès per als cetacis en el Mediterrani Espanyol.
Referint-se a les Illes Balears, es proposen 3 àrees contigües a sistemes terestres (costa nord de

Mallorca i costa nord de Menorca i canal de Menorca, sud-est de Mallorca i Cabrera i Sud de

Formentera) com a Llocs d'Importància. Comunitària (LIC, Directiva 92 I 43 I CEE "Hàbitats"). I,
d'altra banda, també proposa una àrea (Area 13) com a Zona Especialment Protegida d'Importàrrcia
per al Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, per ser una ruta migratòria de cetacis davant
de les costes de Catalunya, Comunitat Valenciana i Illes Balears .

El corredor de cetacis que es proposa com ZEPIM, segons estudis publicats, abasta zones de
productivitat primària. Per tant és essencial perquè el rorqual comú (Balaenoptera physalus) pugui
dirigir a la primavera al mar de Ligúria a alimentar-se de krill i, després, a la tardor, retornar pel

mateix coredor, per dispersar pel sud-est d'Espanya i el nord d' Àfrica. El mar de Ligúria ha estat

declarat com a santuari per a cetacis ( "Santuari Pelagos") i és l'única reserva marina internacional
mundial.
En aquesta mateixa àrea, a més del rorqual comú, hi ha estudis que indiquen la presència d'altres
cetacis que no es regeixen per pautes migratòries definides, com el cap d'olla comú (Globicephala
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melaena), el cap d'olla gris (Grampus griseus), el catxalot (Physeter macrocephalus ), el zifio de
Cuvier (zífid comú) i els dofins mular (Tursiops truncatus) i llistat (Stenella coeruleoalba), aquests
últims abundants.
Totes les espècies citades s'inclouen en I'Annex II del Protocol sobre zones especialment protegides
i Diversitat Biològica a la Mediterrània del Conveni de Barcelona i, també, en I'Annex IV de la
Directiva 92143 I CEE "Hàbitats", el que implica que tant les parts contractants del Conveni citat,
com els països membres de la Unió Europea, han d'establir mesures estrictes per vetllar per la seva
protecció i conservació.
Espanya és, des de 1976, part contractant del Conveni per a la protecció del mar Meditenani contra
la contaminació (Conveni de Barcelona), fet a aquesta ciutat el 16 de febrer d'aquest any (BOE de

21 de febrer de 1978). Aquest Conveni el nom de "Conveni per a la protecció del medi marí i la
regió costanera de la Meditenània" a partir de les "Esmenes al Conveni" adoptades a Barcelona el

10 de juny de 1995 (BOE de 14 de juliol de2004).
A I'octubre de 1999, en el marc del Conveni de Barcelona iper Decisió de la Comissió Europea,

entra en vigor el Protocol sobre zones especialment protegides i Diversitat Biològica a la
Mediterrània pel qual s'estableixen la llista de ZEPIM.
El mandat estabtert pel Centre d'Activitat Regional per Àrees Especialment Protegides del Conveni
de Barcelona insta els estats a crear ZEPIM ia protegir i gestionar adequadament les àrees

d'especial importància per als cetacis, segons recull el seu Pla per a la Conservació de Cetacis al

mar Meditenani.
Totes les dades científics aportats anteriorment justifiquen i fan recomanable la declaració com
ZEPI}i4 del Corredor de Migració cetacis que es va proposar en el citat "Projecte Mediterrani", ja
que aquest actuaria com a zona protegida per evitar impactes sobre les seves poblacions tant les

sedentàries com sobre les que migren i retomen de la mar de Ligúria.
A més de I'indubtable valor ecològic i científic de I'esmentat corredor, cal recordar que sobre el

mateix pengen greus amenaces doncs un gran percentatge de l'àrea de prospecció dels projectes de

prospeccions d'hidrocarburs de les companyies Spectrum Geo Limited al mar Balear i Services

Petroliers Schlumberger al golf de Lleó es solapa espacialment amb la part nord de I'esmentat

Corredor de Migració de Cetacis, el que afegeix un element d'extrema gravetat al negatiu impacte

ambiental d'aquests projectes de sondejos acústics,
La declaració i gestió d'aquest ZEPIM corespon al Ministeri d'Agricultura, Alimentació i Medi
Ambient (MAGRAMA) ja que l'àmbit marí que abasta no té cap continuitat ecològica amb un espai

natural terestre objecte de protecció.
Tant I'Aliança Mar Blava [plataforma intersectorial de les Illes Balears de més de 90 membres

constituìda per Administracions públiques (Govern balear, Consells insulars de Formentera,

Eivissa, Menorca i Mallorca, i diversos ajuntaments d'Eivissa, Formentera i Menorca); entitats de

sectors econòmics potencialment afectats per aquests projectes d'exploració i posterior explotació
d'hidrocarburs, com el turisme, la pesca o el nàutic; organitzacions socials i ecologistes; sindicats i
institucions públiques i privadesl, com la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del

Govem balear, han sol'licitat en diverses ocasions al MAGRAMA la declaració d'aquest Coredor
de Migració de Cetacis com ZEPIM delConvenide Barcelona.

El passat 21 de desembre el MAGRAMA ha confirmat a I'Aliança Mar Blava, en el transcurs d'una

reunió amb la directora general de Sostenibilitat de la Costa i el Mar, que s'havia ja iniciat
oficialment el procediment de declaració del Corredor de Migració de Cetacis que discore entre les

Illes Balears i la costa peninsular com ZEPIM davant el Conveni de Barcelona. De la mateixa
manera, en aquestes mateixes dates, la titular del MAGRAMA, Isabel García Tejerina, va

comunicar per escrit a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern balear que

"acollim favorablement la proposta d'aquesta Administració per declarar una ZEPIM en aquesta
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zona d'estudi del Projecte Meditemani, la viabilitat analitzarem juntament amb el Secretariat del
Conveni de Barcelona ".
En virtut de tota aquesta informació i considerant que el progressiu agreujament del nivell de soroll
submarí en les últimes dècades a la Mediterània, a causa de la creixent interferència humana en els
ecosistemes marins, posa en risc la supervivència de les poblacions de fauna marina, especialment
Ies dels cetacis, com s'evidencia en estudis científics recents, com el titulat "Visió general dels
punts negres de soroll submarí a l'àrea ACCOBAMS, Part I - mar Mediterrani", promogut per
ACCOBAMS.
Considerant que aquesta amenaça també ha estat reconeguda pel Govern espanyol, com a membre
delACCOBAMS.
Atès que en I'esmentat informe es corrobora la necessitat urgent d'adoptar mesures per establir un

registre de dades transparent sobre les fonts de soroll antropogènic al Mediterrani i per prendre

mesures per reduir el problema de la contaminació acústica submarina.

Considerant que un significatiu nombre d'àrees dins de la conca mediterània amb importants
hàbitats de cetacis pateixen una acumulació d'activitats productores de soroll submarí d'origen
antropogènic.
Considerant que un d'aquests "punts negres" de soroll submarí és el Corredor de Migració de

Cetacis de l'àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, Catalunya i la Comunitat
Valenciana, entre el golf de València i el golf de Lleó.
Considerant, a més, que aquest Corredor de Migració de Cetacis es troba seriosament amenaçat
pels projectes de prospeccions de les companyies Spectrum Geo Limited al mar Balear i Services
Petroliers Schlumberger al golf de Lleó, així com pels permisos d'investigació "Nord-est 1 "4"
nord-est 12 "sol'licitats per la companyia petroliera Cairn Energy al golf de Lleó, la superficie
d'actuació es solapa espacialment en gran mesura amb la part nord de I'esmentat Coredor de
Migració de Cetacis, el que generaria un impacte ambiental crític i irreversible sobre aquestes
poblacions.
Considerant que aquest Corredor de Migració de Cetacis va ser proposat com aZona Especialment
Protegida d'lmportància per al Mediterani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona en I'estudi científic
desenvolupat sota el "Projecte Mediterrani per a la identificació de les Àrees d'Especial Interès per
a la Conservació dels cetacis en el Mediterani Espanyol "del Ministeri de Medi Ambient.
Considerant que el Ministeri d'Agricultura, Alimentació i Medi Ambient ha donat ja els primers
passos administratius per a la declaració com ZEPIM d'aquest espai.

Tenint en compte el suport explícit de la Comissió Europea cap a aquesta iniciativa per a la
designació d'una nova ZEPIM al corredor mediterani, al considerar-lo "de gran importància per a
la protecció de les espècies marines i per avançar cap al compliment dels compromisos
internacionals en matèria de protecció de la biodiversitat marina ", com consta expressament en

I'escrit de data 23 de novembre de la Direcció General de Medi Ambient de la Comissió Europea a
la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern balear i en la qual la Comissió
expressa la seva confiança que "en línia amb els resultats i propostes del projecte d'ldentificació de

les àrees d'especial interès per a la conservació dels cetacis en el Mediterani espanyol, ia la vista de

la importància d'aquest corredor per a nombroses espècies de cetacis, Espanya proposi
pròximament la seva declaració com ZEPIM ".
Atès que el Parlament balear en la sessió plenària del 16 febrer 2016 va aprovar de forma unànime
una Declaració Institucional en el mateix sentit i amb les mateixes demandes que en la present es

plantegen.
Per tot això, l'Ajuntament de Son Servera:

1. Insta el Govern espanyol a que Espanya proposi oficialment al Conveni de Barcelona la
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declaració com a Zona Especialment Protegida d'Importància per al Mediterrani (ZEPIM) elja citat
Corredor de Migració de Cetacis de l'àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears,
Catalunya i la Comunitat Valenciana; en aquest sentit aquest Parlament valora positivament els
passos inicials que amb aquest objectiu ha emprès recentment el Ministeri d'Agricultura,
Alimentació i Medi Ambient.

2. Insta al Ministeri d'Agricultura, Alimentació i Medi Ambient a, en conseqüència amb la seva

actuació referida en el punt anterior, aprovar com més aviat, mitjançant Reial Decret, un pla d'ús i

gestió de la zona a declarar com a ZEPIM al que s'inclogui I'aplicació d'un rigorós règim de

protecció preventiva que comporti I'adopció de mesures estrictes de gestió de les activitats
potencialment productores de soroll submarí ala zona.

3. En coherència amb el punt anterior, instar el Govern espanyol a:

a. I'aprovació d'una moratòria d'efecte immediat a la presentació de noves sol'licituds de permisos

d'investigació, exploració i explotació d'hidrocarburs així com de projectes d'exploració
d'hidrocarburs a la Mediterrània espanyol,

b. I'acabament i arxiu definitiu dels expedients en tramitació de permisos d'investigació
d'hidrocarburs de Cairn Energy al golf de Lleó (denominats "Nord-est 1" a "Nord-est 12") així com
els de projectes d'exploració d'hidrocarburs de Spectrum Geo Limited a el mar Balear i de Services
Petroliers Schlumberger al golf de Lleó.

4. Sol'licitar al Govem espanyol I'adopció d'un pla de reducció dels nivells de contaminació
acústica submarina a la Meditenània espanyol i establir un registre de dades transparent sobre les

fonts de soroll antropogènic en aquest mar, el qual és, al seu torn, part del Pla d'Acció actual de la

Directiva Marc sobre I'Estratègia Marina de la Unió Europea.

Es donarà constància d'aquesta Declaració Institucional a I'ACCOBAMS, al Conveni de Barcelona,

a la Comissió Europea, al Ministeri d'Afers Exteriors, al Ministeri d'Agricultura, Alimentació i
Medi Ambient (MAGRAMA), a la Direcció general de Sostenibilitat de la Costa i el mar del

MAGRAMA, al Govern balear, als Consells insulars de les llles Balears, a la FELIB, a la

Generalitat de Catalunya, a la Generalitat de València ia I'Aliança mar Blava."

S'obre el debat i intervenen els regidors i regidores següents

Isabel Llinás: Vull entendre que a sa proposta des de Secretaria s'ha canviat el títol?

Antoni Cánovas: Si. Nosaltres evidentment hi estam d'acord. Votarem a favor

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per
unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE,4 IxSMB, 5 PP,2 ON-SS,
1 MÉS per Son Servera) .
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13. Proposta d'inici de I'expedient de liquidació de la concessió de subministrament
d'aigua potable al nucli de Son Servera

Tot seguit, la batlessa procedeix a donar compte de la proposta, prèviament dictaminada en sentit

favorable per la Comissió d'assumptes generals de 12 de maig de 2016, que literalment diu el

següent:

"Identificació d'expedient: 000030/20 I 6-PROPOSTES

Natalia Troya fsern, Batlessa de I'Ajuntament de Son Servera.

Eleva a deliberació del plenari I'adopció de loacord segons la següent,

PROPOSTA,

Assumpte.- Liquidació contracte. Concessió subministrament d'aigua potable del nucli de Son

Servera.
InteTessat.- COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS, SA

Atesos els següents fets,

Vist que el dia 16 de juliol de 2015, RGE número 5057, es va presentar reclamació de

responsabilitat patrimonial derivats de l'acord del Plenari de dia 20 de setembre de 2007 mitjançant
el qual es va estimar el recurs de reposició presentat per AGUAS DE SON SARD, SA i es va
revocar la concessió atorgada a COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS, SA, sent aquesta atorgada a

AGUAS DE SON SARD, SA.

Vist que contra tal acord de revocació fou interposat recurs contenciós administratiu per part de

COSTERA D'AIGUES I SERVEIS, SA, el qual fou resolt mitjançant Sentència del Jutjat
Contenciós Administratiu número I de Palma de dia I de setembre de 2014 en el sentit de

desestimar el recurs interposat així com de confirmar l'acte recorregut.

Vist que es justifica la reclamació presentada amb un informe emès per part de l'economista
Francisco Soler Pizá del qual no consta la data de la seva emissió, pels següents costs que indica la
recurent que li són indemnitzables:

Lloguer del local per oficina del servei per import de 7.453'08 euros.

Pagament d'assegurances per import de 6.928'28 euros,

Servei de professionals independents per import de 20.355'00 euros.

Despeses d'avals per import de 5.248,90 euros.
Altres despeses per import de 1,653'42 euros.
Compres vàries per import de 47.485,29 euros.
Despeses de personal per import de 23.905'46 euros.
Rebuts impagats durant la concessió per import de 14.342'39 euros.

o TOTAL RECLAMACIÓ.- 127.371'82 euros.
Vist que Mitjançant RB número 98312015, de 29 de juliol es va admetre a tràmit tal reclamació.
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Vist que d'acord amb allò que preveu l'article l0.l i 10.2 del RD 42911993, l'instructor de
l'expedient va sol'licitar l'emissió d'un informe econòmic a l'economista D. Jaime Bosch Santjuan

així com I'informe del servei, el funcionament del qual, va donar lloc a la presumpta lesió

indemnitzable, en dates 4 de setembre i 18 de setembre, respectivament.

Vist que en data 30 de setembre de 2015 es va emetre informe per part del Secretari de

l'Ajuntament de Son Servera amb la següent conclusió:

"A la vista de l'exposat i de l'expedient analitzat, el ple de I'ajuntament de Son Servera a
adjudicar per acord adoptat el dia 18 de maig de 2007, definitivament el concurs del servei
municipal del subministrament d'aigua potable i del manteniment de les instal'lacions i xarxa
municipal d'aigua potable del nucli de Son Servera a I'empresa COSTERA D'AIGUES I SERVEIS,

Ia qual no s'ajustava als "plecs de condicions particulars i prescripcions tècniques del concurs per
a Ia concessió de Ia gestió dels serveis municipals de subministrament d'aigua potable i del
manteniment de les instal'lacions i xarxes municipals d'aigua potable de nucli de Son Servera",
articles 27, per manca d'aportar a la seva oferta ELS COSTS DEL SERVEL"

Vist que el dia 7 de novembre de 2015 es va registrat d'entrada l'informe econòmic emès per part

de l'economista Jaime Bosch Sanjuan envers al document presentat per part de COSTERA
D'AIGÜES I SERVEIS, SA juntament amb la seva reclamació, reflectint les següents conclusions
envers a les despeses reclamades (a continuació es farà un breu resum del mateix, si bé, aquest resta

al contingut de l'expedient):

a) Despeses del lloguer del local ubicat al C/ Joana Roca, 54 de Son Servera:

D'acord amb el plec de condicions es determinava que el concessionari havia de disposar d'una
oficina en Son Servera oberta al públic tres dies laborals a la setmana durant 3 hores diàries així
com el manteniment d'un telèfon de contacte 24 hores per atendre urgències.

D'acord amb elcontracte de lloguer facilitat, indica a la seva clàusula 74ena, que en cas de que el

llogater vulgui posar fi a lloguer amb anterioritat del contracte s'haurà d'avisar amb una anterioritat
de 6 mesos.

D'acord amb l'informe del Sr. Bosch l'informe indemnitzable seria el de sis mesos que s'haurien
d'haver pagat una vegada es tingués el coneixement de la revocació de la concessió. A la

documentació aportada no consta l'avís de notificació de desallotjament del local, ni la

indemnització pagada per tal concepte, ni tan sols s'aporten els justificants de pagament del lloguer.

Conseqüentment, no es pot considerar la quantitat reclamada com indemnitzable mitjançant la
institució de la formula de la responsabilitat patrimonial de l'Administració.

b) Despeses de pagament d'assegurances:

Justifica el pagament de les primes d'acord amb la clàusula 13ena dels plecs de condicions
tècniques de la concessió i aporta els següentsjustificants:

Càrrec per domiciliació per import de 4.646'64 euros per part de la CIA
asseguradora en concepte de responsabilitat civil amb vigència de 16 de juliol de

2008 a 16 dejuliol de2009.
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Abonament de la CIA asseguradora per import de 2.301,00 euros err concepte de

devolució d'una prima.

Es conclou aquest punt indicant que hi ha una evident discrepància entre la quantitat, i els períodes

de cobertura que no concorden amb les dades que COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS, SA fou la
concessionària, no procedint en cap cas a poder ser aquest una despesa a reclamar.

c) I)espeses de serveis professionals independents:

No procedeix a ser considerades com a despeses indemnitzables pels següents fonaments

- En cap dels casos s'hajustificat el pagament de les factures presentades.

- No es poden considerar com a lesiu com a conseqüència del funcionament normal o
anormal dels serveis públics, tenint en compte que l'empresa va facturar el consum d'aigua
corresponents als mesos que va ser la concessionària.
- Respecte als plànols de xarxa d'aigua potable i canalitzacions del nucli de Son Servera, per

import de 720.00 euros, no consta que aquests plànols fossin entregats a l'Ajuntament de Son

Servera d'acord amb la clàusula I lena del plec.
- Quant a la revisió sistemàtica i detecció de fuites de la xarxa, es presenta la factura si bé no
s'apofta ni es va apoftar en el seu moment cap informe amb els resultats de la mateixa.
- Quant a la factura dels honoraris per intervenció lletrada al procediment contenciós
administratiu número 14012007, cal indicar que la sentència del mateix no va fer menció a la
imposició de costes a més de desestimar el recurs de COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS SA. No
s'entén la reclamació d'aquest concepte per responsabilitat patrimonial de l'Ajuntament.

d) I)espeses d'avals.

Es demana com a reclamable la despesa financera de l'aval provisional previ i obligatori per poder
concórer al concurs, així com la comissió d'estudi per part de l'entitat financera.

La data en la qual es va sol'licitar la devolució de l'aval es de dos anys després de la revocació de la
concessió.

No consta a la reclamació presentada el motiu en els quals es basa la reclamació de la
indemnització del procés de recuperació de I'aval.

Per tots aquests motius, tampoc poden ser aquestes despeses suportades en concepte de despesa
indemnitzatòria per la revocació de la indemnitzacio.

e) Altres despeses:

Tampoc corespon la seva indemnització en concepte de responsabilitat patrimonial pels següents
motius:

- No hi hajustificació del pagament de tals factures.
- No es justifica que aquestes despeses siguin conseqüència de la concessió que li

fou atorgada a Son Servera.
- No es justifica que aquestes despeses no hagin estat relacionades amb els ingressos

obtinguts per la facturació delperíode juliol iagost de2007.

Ð Compresd'aprovisionament:
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Relatiu a:

Factura d'Auxiliar de aguas y alcantarilladors, SL per import de 16.349 + IVA:
- A la factura consta la compra de 800 comptadors d'aigua, però no s'aporta ni consta el

canvi d'aquests comptadors en el nucli de Son Servera, no s'acredita que aquests comptadors no
fossin tornats a l'empressa subministradora o que s'hagin emprat per una altra concessió, a més de

no justificar el pagament.

Factura d'Auxiliar de aguas y alcantarillados, SL per import de 14.549.37 + IVA:
- No es justifica el pagament de la factura ni s'acredita que es refer al nucli de Son Servera ni
la relació amb la concessió revocada, no s'aporta cap tipus de llicència d'obres atorgada ni obra
realitzada.

Factura de 7 de novembre de 201 I referida a una bomba per import de3.532,16 euros * IVA:
- Tal factura és posterior a la revocació de la concessió; no es justifica elpagament i no es

vincula tal factura amb la concessió revocada.

La resta de justifrcants aportants per un import de 2.894,78 euros, tampoc acrediten la vinculació
amb la concessió revocada itampoc es justifica el seu pagament.

g) Despeses de personal:

Cal fer esment que s'han inclòs com a import reclamable de Seguretat Social, la previsió de pagues

extraordinàries del total dels treballadors de l'empresa reclamant.

D'acord amb els justificants presentats, només seria indemnitzable per aquest concepte,els imports
abonats a dos treballadors de Son Servera en concepte de "indemnitzacií per acomiadament" per

import de 884.10 euros.

h) Rebuts impagats durant la concessió:

Aquestes quantitats no poden ser objecte de indemnització degut a què tal reclamació no suposa un

anormal funcionament del serveis municipals ni de la pròpia actuació de I'administració.

Tampoc no s'aporten els justificants d'impagament o devolució de rebuts ni es justifica que a dia

d'avuicontinuih impagats nique pertanyin al padró del nuclide Son Servera.

Conclou l'informe indicant que d'acord amb la documentació aportada i revisada, l'import
reclamable en concepte de responsabilitat patrimonial d'aquesta Administració, és de 884.10 euros,

derivats de les indemnitzacions per acomiadament pagades al personal afectat per la concessió

revocada.
També conclou fent referència ala quantitat reclamada dels rebuts impagats durant la concessió

fent esment a què si bé aquestes no es poden considerar com a quantitats reclamables, es fa
necessària la col.laboració de l'Ajuntament a fi de poder impedir la vulneració dels drets

econòmics de la concessionària entre els mesos de juliol i agost de2007.

Vist que en data 5 de novembre de 2015, l'instructor que subscriu id'acord amb l'article 11 del

Reial Decret 42911993, va posar de manifest I'expedient a I'interessat amb caràcter previ a
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l'emissió de la proposta de resolució, atorgant-li un termini de 10 dies hàbils als efectes de què es

poguessin emetre al'legacions i/o presentar, documents o justificacions que s'estimessin opoftunes.

Vist que l'informe indicat al'apartat anterior fou notificat a la reclamant el dia I 1 de novembre de

2015.

Vist que el mateix dia que es va notificar l'escrit, COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS, SA va
sol'licitar còpia de la documentació obrant a l'expedient, la qual li fou lliurada el mateix dia 11 de

novembre segons diligència del secretari de la corporació.

Vist que el dia24 de novembre de 2015, RGE número 8144 es presenta per part de Ángela Mayol
Artigues en representació de la social reclamant, documents varis ijustificacions derivats de les

despeses que s'indiquen:
- Lloguer del local.
- Serveis professionals independents.
- Compres d'aprovisionaments.
- Rebuts pagament pendents de pagament,

Vist que d'acord amb allò que s'ha exposat, el dia25 de novembre de 2015 fou emesa proposta de

resolució per part de l'instructor, reconeixent la responsabilitat patrimonial de l'Ajuntament de Son

Servera per import de 884.10 euros derivats de les indemnitzacions dels acomiadaments dels
treballadors indicats a la reclamació.
Així mateix també es va proposar la desestimació de la resta de quantitats reclamades a la vista de
què la documentació presentada el dia 24 de novembre fou registrada fora del termini establert a
l'efecte i per la qual cosa no es va poder tenir en compte a I'hora de resoldre I'exnedient.

Vist que dita proposta fou elevada a dictamen del Consell Consultiu el qual fou emès el dia l7 de
febrer de 2016, (dictamen 1712016) en el sentit d'indicar el següent:

ilL,. CONCLUSIONS,

2a. "Correspon al Ple de l'Ajuntament de Son Servera, com a òrgan de contractació, resoldre
motivadament la reclamació econòmica plantejøda per l'entitat COSTERA D'AIGUES I SERVEIS,
SA, sobre la base de la normativa de contractació aplicable en funció de la data d'adjudicació
inici al d' aque s t contrac t e "

Vist I'article 65 del F.DL 212000, normativa d'aplicació en el moment de l'adjudicació del
contracte, estableix que la declaració de nul'litat dels actes preparatoris del contracte o de
l'adjudicació, suposarà que el propi contracte entri en fase de liquidació, devent restituir les parts

les coses que haguessin rebut en virtut del mateix, afegint que la part que resulti culpable haurà
d'indemnitzar ala contrària pels danys i perjudicis que hagi sofert.

Vist que d'acord amb aquest precepte, la tresorera amb el vist i plau de l'interventor municipal va
emetre informe fent constar les quantitats percebudes per part de costera d'aigües i serveis, SA, sent
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aquesta per I'import de35.247'71 euros derivats delsubministrament d'aigua així com del consum
d'electricitat del pou d'aigua.

Vist l'informe jurídic emès per part del tècnic d'administració general del servei d'urbanisme de

l'Ajuntament de Son Servera, amb el vist i plau del Secretari de l'Ajuntament.

Atesos els següents fonaments de Dret,

Article 65 del RDL 2/2000, de l6 de juny, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Contractes
de les administracions públiques - aplicable d'acord amb l'estableft, primer, al'apartat segon de la
disposició transitòria I de la Llei 3012007, de 30 d'octubre, de contractes del sector públic, i , ara,
per la mateixa disposició del RDL 312011, de 14 de novembre.

I Atès el Dictamen 1712016 emès per part del Consell Consultiu de les llles Balears.

Es proposa al plenari que adopti el següent

ACORD:

Primer.- Iniciar, d'acord amb l'article 65 del RDL 2/2000, de 16 de juny, pel quals'aprova elText
Refos de la Llei de Contractes de les administracions públiques, l'expedient de liquidació de la
concessió del subministrament d'aigua potable del nucli de Son Servera, adjudicat inicialment a

COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS, SA en data l8 de maig de 2007, havent estat revocat tal títol
d'acord amb l'acord plenari de dia 20 de setembre de 2007 . Tot això d'acord amb el dictamen del

Consell Consultiu de les llles Balears, dictamen 1712016 (consideració jurídica tercera).

Segon.- Requerir a Costera d'aigües i serveis, SA per tal que d'acord amb l'article 65 del RDL
212000, presenti en el termini improrogable de 15 dies comptadors del present acord, la
documentació que pugui acreditar de manera fefaent les quantitats i ingressos percebuts en

concepte de la concessió revocada, als efectes de procedir a la liquidació de la mateixa.

Tercer.- Fixar la quantitat abonada per part de COSTERA D'AIGÜES I SERVEIS, SA a
l'Ajuntament de Son Servera durant la vigència de la concessió, en l'import de 35.247'71 euros,

d'acord amb l'informe de tresoreria municipal.

Quart.- Fixar la quantitat indemnitzable en concepte danys i perjudicis ocasionats a COSTERA
D'AIGÜES I SERVEIS, SA com a conseqüència de la revocació de la concessió, en l'import de

884.10 euros d'acord amb la proposta de resolució formulada per part de l'instructor de l'expedient

612014 -REPAT en concepte les indemnitzacions per acomiadament del personal de l'empresa

afectat per la concessió, no havent admès la resta de quanties indemnitzables a la vista de què no

s'ha pogut acreditar efectivament el perjudici ocasionat d'acord indica la pròpia proposta de

resolució de 25 de novembre de 2015 així com per no haver tingut en compte per la fixació de la
quantia, aquella documentació presentada el dia 24 de novembre de 2015, registrada fora de

termini.

Cinquè.- Notificar a l'interessat la present resolució."

S'obre el debat i intervenen els regidors i regidores següents:
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Jaime Servera: per part nostra, ens abstindrem en aquest punt, perquè va ser una decisió de l'equip
de Govern l'acord al qual va arribar. Nosaltres no hi tendrem res a dir.

Antoni Cánovas: És un tema del passat, per tant, ens abstindrem.

Natalia Troya: El que vull remarcar és que hi ha una sentència que diu que la revocació d'aquest
contracte está ben feta.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual
s'aprova per majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 9 vots a favor (5 PSOE,
4 IxSMB,) i 8 vots d'abstenció (5 PP, 2 ON-SS, 1 MÉS per Son Servera).

14. Proposta de Modificació número 2 de les Normes Subsidiàries de planejament del
Terme Municipal de Son Servera. Redefinicions de les aliniacions de les zones
intensives C i D.

Tot seguit, la batlessa dóna la paraula al regidor Antoni Servera, qui procedeix a donar compte de la
proposta, prèviament dictaminada favorablement per la Comissió informativa d'assumptes generals
de l2 de maig de 2016,i que literalment diu el següent:

"ldentifi cació d' expedient: 000029 120 I 6-PROPOSTES

Antoni Servera Selverao Regidor d'Urbanisme de l'Ajuntament de Son Servera.

Eleva a deliberació del Plenari d'adopció de I'acord segons la següent,

PROPOSTA

Assumpte.- Modificació número 2 de les Normes Subsidiàries de planejament del Terme
Municipalde Son Servera: Redefinicions de les alineacions de les zones intensives C iD.
Sol'licitant.- Regidoria d'urbanisme. Ajuntament de Son Servera.

Fets,

Vista la documentació redactada per part de l'arquitecte, Sr. Josep Antoni Aguiló Oliver en data29
de març de 2016 als efectes de procedir a la modificació del document de revisió de les NS de
planejament de Son Servera per tal de modificar les alineacions de les zones Intensives C i D per
mor d'adaptar-les a la realitat existent d'acord amb la justificació que s'indica al document.

Vist que el document es composa de

l. Memòria.
2. Justificació del compliment de la Llei 1112006,
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3. Justificació de no haver de modificar l'estudi econòmic.
4. Justificació de compliment de l'article 174 LOUS.
5. Plànols modificats.

Vista la següent legislació que en resulta aplicable

Llei212014, de 25 de març, d'ordenació i ús del sòl a les llles Balears.(LOUS).
Reglament de la Llei 212014, de 25 de març, d'ordenació i ús del sòl a les llles Balears per a l'illa
de Mallorca. BOIB número 66, de 30 d'abril de 2015.(RLOUSM).

I vist l'informe jurídic emès per part del tècnic d'Administació General, adscrit al servei

d'urbanisme d'aquest Ajuntament en data 28 d'abril de2016, emès en sentit favorable.

Es proposa l'adopció del següent ACORD mitjançant quòrum de MAJORIA ABSOLUTA
dels membres que conformen aquest plenari:

Primer.- Aprovar amb caràcter inicial la modificació número 2 de les NS de planejament del TM
de Son Servera: Redefinicions de les alineacions de les zones intensives C i D, segons document
redactat per part de l'arquitecte Josep Antoni Aguiló Oliver en data 29 de març de2016.

Segon.- Obrir el tràmit d'exposició pública del document per termini de 30 dies amb publicació

d'edicte en el Butlletí Oficial de les llles Balears, en un dels diaris de major difusió de l'illa de

Mallorca i en la seu electrònica de l'Ajuntament de Son Servera.

Tercer.- Sol.licitar informe al Consell Insular de Mallorca d'acord amb el que disposa l'article 156

del Reglament de la Llei212014 per a l'illa de Mallorca."

S'obre el debat i intervenen els regidors següents:

Jaime Servera: Per part nostre, trobam que si que és vera que el dibuix tal com estava es

prestava a confusió. Veim també però que hi ha una reducció dels metres edificables. Què vol
dir que a l'any 2014 es varen incrementar els metre edifrcables?

Antoni Servera: Si. El que lleva això són els metres de retranqueig.

Jaime Servera: Hi ha hagut llicències d'aquests solars?

Antoni Servera: No. En dos anys no hi ha hagut cap llicència d'obres que afecti,

Jaime Servera: És una equivocació de les Normes Subsidiàries.

Antoni Cánovas: El tècnic que revisa és el mateix que ho va fer al 2014?

Antoni Servera: No, Ens hem donar compte perquè hi ha hagut un expedient de legalització.

Antoni Cánovas: Una cosa tan senzilla, no la podrien fer els tècnics municipals en comptes de

pagar técnics externs? Aleshores no entenem perquè no ho han de fer els tècnics municipals, si són
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feines senzilles. És el mateix que amb els advocats. Ho fan els advocats municipals perquè són

feines senzilles.

Antoni Servera: No només es fan feines d'aquests tipus, sinó que també estam revisant altres
problemes derivats de les Normes Subsidiàries. A més, aquest hivern hi ha hagut una gran quantitat
de llicències, com ara reforma d'hotels. Per això, hem hagut d'agafar gent per sortir-ne. A més,

també s'estan tramitant altres coses,

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual
s'aprova per majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 9 vots a favor (5 PSOE,
4 IxSMB,) i I vots d'abstenció (5 PP, 2 ON-SS, 1 MÉS per Son Servera).

15. Moció de I'Associació d'Amics del Poble Sahrauí de les Illes Balears en relació al
projecte "Vacances en Pau 2016".

A continuació Natalia Troya dóna la paraula a la regidora Catalina Servera, qui procedeix a donar
compte de la proposta, prèviament dictaminada favorablement per la Comissió d'assumptes
generals de 12 de maig de 2016, que literalment diu el següent:

"Excel' lentíssim/a senyor/a batle/essa,

Com vostè ja sap, l'Associació d'Amics del Poble Sahrauí de les Illes Balears està desenvolupant el

Projecte solidari "Vacances en Pau" des de la fundació de l'Associació, l'any 1987. Aquest projecte
consisteix en l'acolliment durant l'estiu de nins i nines sahraui's dels Campaments de Refugiats que
es troben al desert algerí, acolliment realitzat amb gran esforç i molta estimació per part de famílies
mallorquines itambé de les institucions democràtiques de les nostre Illes.

És per aquest motiu i perquè coneixem la vostra actitud solidària cap al poble sahrauí, que
l'Associació d'Amics del Poble Sahrauí de les Illes Balears es dirigeix a vostè per sol'licitar la
col'laboració del municipi com a poble acollidor per així garantir una sèrie de serveis que ajudin a

les famílies acollidores a realiTzar la seva tasca, Per tot això, sol'licitam la signatura del compromís
d'acollida adjunt.

Més enllà del projecte de "Vacances en Pau", I'Associació realitza tota una sèrie de projectes

d'ajuda humanitària als campaments de refugiats sahrauís. Principalment són iniciatives de

col'laboració, finançament i suport tècnic al sistema de salut sahrauí, bàsic per al benestar de les

famílies en un espai tan inhòspit com el desert del Sàhara. Per tant, també agrairíem qualsevol
aportació econòmica o ajuda que aquest ajuntament ens pugui facilitar.

Per això, es sotmet al Ple l'adopció del següent

,ùjunt;uuent clc SOn Seruefa

ACORD:
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Primer.- L'Ajuntament de Son Servera es COMPROMET a facilitar la difusió i la sensibilització
del projecte "Vacances en pau 2016" areu del municipi.

Segon.- L'Ajuntament de Son Servera DONARÀ suport a la inserció dels infants dins les activitats
municipals, facilitant la participació gratuïTa dels nins i nines sahrauís a serveis municipals, com
ara: escoletes, centres esportius i d'oci, etc.

Tercer.- DONAR COMPTE d'aquest acord a l'entitat organitzadora per la seva presentació on
procedeixi i als efectes coresponents."

S'obre el debat i intervenen les següents regidores i regidors:

Isabel Llinás: Hi votarem a favor, perquè creim amb la bona feina que fa aquesta entitat a les Illes
Balears. Ara, jo agrairia un poc de rigurositat a l'equip de Govern, en el sentit que això no és una
moció, és una carta adreçada a la Batlessa. Agrairia que hi perdessiu un poc de més temps a
trasllador una carta a moció. De totes maneres estam d'acord amb el fons de la qüestió i hi votarem
a favor.

Maria Isabel Prieto: Per suposat que hi votarem a favor.

Antoni Cánovas: És un acolliment. Ens demanen una mica de solidaritat per aquestes famílies i hi
votarem a favor. Aprofitant l'observació de na Isabel, afegir que la regidora de Serveis Socials del
cap d'un any faci unajunta.

Natalia Troya: Això darrer ha d'anar a precs i preguntes.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual
s'aprova per unanimitat, amb el resultat de vots següent: 17 vots a favor (5 PSOE,4
IxSMB, 5PP,2 ON-SS, 1 MÉS per Son Servera).

16. Moció per recuperar la infraestructura del tren de Llevant.

Seguidament la batlessa dóna la paraula a la regidora Maria lsabel Prieto, qui procedeix a donar

compte de la proposta, prèviament dictaminada favorablement per la Comissió d'assumptes
generals de l2 de maig de 2016,i que literalment diu el següent:

..MES PER SON SERVERA

MOCIÓ PER RECUPBRAR LA INFRAESTRUCTURA DEL TREN DE LLEVANT

L'any 2004 es va aprovar inicialment (aprovació definitiva 2006) el Pla Director Sectorial de

Transports de les llles Balears (PDSTIB). Aquest PDS preveu un ambiciós Pla de transport
ferroviari, i entre les actuacions prioritàries hi figura la recuperació de la línia feroviària Manacor-
Artà i la seva extensió frns a Cala Rajada. De fet, el mateix PDST considera com a clars avantatges

t
:*
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d'aquest corredor feroviari la titularitat pública del seu traçat, la captació de grans fluxos de
demanda turística i la impoftància del tren en la veftebració territorial de la comarca.

En elmes d'octubre de 2008 el Ministeri de Foment ielGovem de les Illes Balears varen signar un

conveni (BOE de 18 de febrer de 2009), pel qual l'Estat espanyol es comprometia a finançar, per

un valor de 443 M d'euros (entre 2008 i 2011), les infraestructures ferroviàries més importants
previstes al PDSTIB, entre elles la recuperació de la línia Manacor-Artà i l'adquisició de les unitats
mòbils coresponents. En aquest context, la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat va iniciar
aquest mateix any els estudis i el projecte per a la reobertura d'aquesta línia ferroviària i a l'any
2010 es van iniciar les obres.

L'agost de 201I el Govern de les Illes Balears decreta la paralització de les obres del tren de
Llevant, el que suposa un greu perjudici per a la comarca, en privar-la de gaudir d'una
infraestructura de transport altament demandada i de la possibilitat d'avançar en la seva vertebració
territorial i econòmica; es perden llocs de feina directes i indirectes en el sector de la construcció; es

renuncia a una alternativa cap a una mobilitat més sostenible i respectuosa amb el medi ambient; i

s'augmenten els costos de manteniment de les obres començades en la infraestructura.

El Consell de Govern de dia l9 d'abril de2013 va acordar renunciar definitivament a les obres del
Tren de Llevant, incloses en el PDSTIB, contravenint un acord unànime d'infraestructures i

malbaratant els diners ia invertits en el projecte i que no podran ser mai recuperats.

El setembre de 2013 el conseller d'Agricultura, Medi Ambient i Tenitori del Govern Balear, Biel
Company, va decidir, unilateralment i sense tenir en compte l'opinió de la ciutadania de la comarca
de Llevant, renunciar a la reobertura de la línia feroviària Manacor-Artà i construir-hi una via
verda. Aleshores, tots els batles afectats, s'hi oposaren i no hi estaren d'acord (Artà, per exemple,
aprovà el 28 de gener de 2014 una moció, presentada pel grup IV, en què es manifestava
obertament en contra del projecte de via verda).

El 26 de maig de 201 3 els batles d' Artà, Capdepera, Manacor, Sant Llorenç i Son Servera, i molts
dels regidors dels consistoris, signaren un document en el què es comprometien a fer feina per
incloure en els programes electorals dels seus partits els respectar les inversions previstes en el
PDSTIB i a cercar les fórmules de finançament que garanteixin la finalització de les obres
Manacor-Cala Rajada, la primera legislatura que accedeixin al Govern.

Igualment, el 5 de juny de 2013, signaren el document que ja havien signat els batles els
representants dels partits a nivell autonòmica Francina Armengol (PSIB-PSOE), Biel Barceló
(MES PER MALLORCA), Manel Carmona (EU) i Víctor Martí (lndependents de les llles).
Posteriorment, el 30 de setembre de 2015, Alberto Jarabo (Podemos) també signà el document. Es

comprometien, igual que els batles, a incloure en els seus programes electorals respectar les

inversions previstes en el PDSTIB i a cercar fórmules de finançament per finalitzar les obres; el l4
de juny de2013, Francina Armengol, actual presidenta del Govern Balear, en unes declaracions a
IB3 Televisió afirmava els seu compromís personal i del seu partit per executar el compromís
signat anteriorment davant la plataforma "Volem el tren de Llevant".

Des de que ha entrat el nou Govern, el juny de 2015, els compromisos signats encara no s'han
concretat en cap mesura específica, que és el que permetrà reprendre les obres per recuperar la
infraestructura, El dia 5 d'agost de 2015, unes declaracions del conseller de Territori, Energia i

Mobilitat, Joan Boned, a El Mundo, deia que el Tren de Llevant quedava aparcat. Posteriorment,
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després de vàries crítiques, rectificava i deia que la prioritat és I'electrificació des de l'enllaç a
Manacor i que el Tren de Llevant es recuperaria si hi havia el finançament coffesponent. Però no ha
de ser contradictòria una prioritat amb l'altra. És necessari i urgent que el Tren de Llevant estigui
damunt la taula i es recuperi el finançament que hi havia amb el conveni ferroviari signat.

Per altra banda, han anat apareixen notícies en premsa que fan pensar que no està sobre la taula la
recerca del finançament necessari per acabar les obres iq ue no és una prioritat, ja que es permeten

usos al traçat que s'allunyen del previst en el PDSTIB. Per exemple, en una notícia apareguda al
diari Ultima Hora el dia 13 de febrer de2016, s'anunciava que la via verda obria la porta a la
promoció del turisme esportiu a través del desenvolupament del programa "Vías Verdes" que
promou la Fundación Ferrocarribles Españoles amb I'organització d'una marató de les vies verdes
queja se celebra a altres indrets.

Per tots aquests motius l'Ajuntament de Son Servera adopta els següents acords

Instar el Govern Balear que negociï i reclami, de forma prioritària, tal i com es comprometeren
els partits que el conforrnen, per totes les vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, la redacció
d'un nou conveni ferroviari pertal d'acabar les obres previstes en el conveni ferroviari de 16

d'octubre de 2008 (BOE de 18 de febrer de 2009).

2. Instar el Govern Balear que revisi el projecte inicial per tal que es pugui combinar la
recuperació de la infraestructura viària amb l'actual via verda.

3. Trametre aquest acord al Govern Balear i a tots els partits signants del compromís per la
recuperació de la infraestructura."

S'obre el debat i intervenen les regidores i regidors següents:

Isabel Llinás: Dir-li a la regidora de MÉS que el Partit Popular esta a favor del tren de Llevant. Del
que no està a favor és de com es feren les coses a la legislatura passada. Es gastaren un doblers que

no havien arribat a les Illes Balears. Aquí se va fer, ja que se compraren vagons sense les vies

començada. No se varen pagar expropiacions, o sigui que se varen gastar uns euros que no tenien.
Després el Partit Popular va aturar les obres vista la situació. I es va demanar que es pagàs

íntegrament pel Govern de I'Estat. El conseller Cosme Bonet del nou Govem va dir que el tren de

Llevant queda aparcat. Després va rectificar en una postura incongruent. Afergir-hi l'inocència de

MES que sempre cau en el mateix punt. Per tant, dues coses, el Partit Popular està d'acord amb el

tren que arribi fins a Cala Rajada, sempre i quan es pagui íntegrament pel Govern de Madrid. Ja

basten els greuges de finançametn autonòmic que tenim. I en aquest sentit, de moment, així com
està redactada la moció la votarem en contra.

Maria Arenas: M'hagués agradat sentir aquestes paraules fa un parell d'anys. Nosaltres sí que

reclamem el tren de Llevant, perquè els doblers hi eren. Se varen invertir a altres bandes, no diré a
on. Però sí que vull dir que els ciutadans de Son Servera varem a anar a reclamar el tren,
l'hospital...quan el batle Pastor ens va necessitar, tota la comarca de Llevant hi va anar: primer per
l'Hospital, després per al tren, allà erem. Els vagons no els tenim nosaltres, però els té el batle
d'lnca, que era del PP. Per tant, el tren podria haver arribat. EIs dobles hi eren. I no ens aturarem de

reclamar fins que el tren de Llevant anibi.

Jaime Servera: Aquestes falsedats no es poden dir. Fer propaganda política és molt greu.
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S'entaula debat creuat.

Margalida Vives: hi ha un acord de finançament al BOE, publicat. I el Partit Popular no ho va
reclamar.

Maria Isabel Prieto: Per alusions, la moció és per instar, no per refrescar ni obrir ferides. Podra

llegir a la moció veuran que hi consta el conveni de finançament que es va signar entre el Govern
de les Illes Balears i el Govern de l'Estat. La moció és per posicionar-se en un tema que és un

servei públic pels ciutadans d'aquí.

Antoni Cánovas: Veig que hi ha un acord amb tres punts molt clars. També esta molt bé que es

vulgui combinar la via verda amb el tren. Ho votarem a favor, si els doblers venen de Madrid.

Antoni Servera: Des dels Independents sempre hem defensat aquesta infraestructura, per tant,

també votarem a favor d'aquest punt.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual
s'aprova per majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 12 vots a favor (5 PSOE,

4IxSMB,2 ON-SS, I MÉS per Son Servera) i 5 vots d'abstenció (PP).

17. Proposta de Moció de rebuig a les mesures coercitives del Ministeri d'Hisenda i a favor
d'un nou model de finançament.

A continuació la batlessa dóna la paraula a la regidora Maria Isabel Prieto, qui procedeix a

donar compte de la proposta, previament dictamada en sentit favorable per la Comissió
informativa d'assumptes generals de l2 de maig de 2016,i que literalment diu el següent:

"Proposta de Moció de rebuig a les mesures coercitives del Ministeri d'Hisenda i a favor d'un
nou model de finançament, presentada per Maria Bel Prieto Nebot, de MÉS per Son Servera, en

data de 21 d'abril de 2016, amb RME núm. 2489.

Segons les dades anunciades pel Ministeri d'Hisenda el 3l de març, el dèficit públic del conjunt de

les administracions públiques per 2015 ha estat del 5,16 % del Producte Interior Brut, superant

l'objectiu del4,2 0/o compromès amb Brussel'les.

En la descomposició d'aquest dèficit, un3,92 o/o correspon a l'Estat lun2,68 % de l'Administració
General i un 1,26 % del Fons de la Seguretat Social), un I ,66 o/o a les Comunitats Autònomes (tot i
que Balears, amb un 1, 51 yo ha estat per davall la mitjana) i les entitats locals presentaren un
superàvit del0,44Yo.

Cal recordar que és l'Estat qui, amb la seva majoria al Consell de Política Fiscal, estableix els límits
de dèficit de cada Administració i on sistemàticament s'ha reseryat els marges més importants,
deixant límits inassumibles per a les Comunitats Autònomes (3,5 yo per l'Estat, 0,7 yo per les
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Comunitats a2015), que són qui gestionen serveis públics bàsics com la Sanitat, l'Educació iels
Serveis Socials.

A pesar d'aquesta distribució, on quedà palès que la part més important del dèfrcit generat depèn de

l'Estat, el Ministre Montoro ha culpabilitzat les Comunitats Autònomes del desviament, i ha

anunciat mesures contra elles, com l'exigència de plans de retallades o la retenció dels pagaments
del Fons de Liquiditat Autonòmica.

Aquest fet és especialment greu a una comunitat com la nostra discriminada fiscalment. El
Parlament de les Illes Balears s'ha manifestat reiterades vegades a favor de revisar l'actual sistema
de finançament de les comunitats autònomes. A la sessió plenària del 9 de febrer de 2016 es va
aprovar, entre d'altres, el següent acord per unanimitat:

"El Parlament de les llles Balears dóna suport sJ Govern de les llles Balears per seguir
reivindicant una nova llei de finançament de les comunitats autònomes, que modifiqui l'actual

finançament que, tot i suposar una millora, s'ha demosnat injust i perjudicial per a les llles
Balears. El nou sistema hauria d'implicar, entre altres millores, la descentralització dels ingressos
i la relació d'ordinalitat entre la despesa per habitant i Ia contribució de cada comunitat
aLúònomq."

En aquella mateixa proposició es constatava que segons els Sistema de Comptes Públics
Territorialitzats publicat eljuliol de 2015, el Ministeri d'Hisenda reconeix que a Balears es recapten

anualment 1.330 milions d'euros més del que s'hi inverteix, a pesar de ser un càlcul realitzat amb

una metodologia que perjudica les Illes Balears.

En aquella mateixa proposició es constatava que segons els Sistema de Comptes Públics
Territorialitzats publicat eljuliol de 2015, el Ministerid'Hisenda reconeix que a Balears es recapten

anualment 1,330 milions d'euros més del que s'hi inverteix, a pesar d per haver superat amb una

220 milions d'euros el límit de dèficit imposat per l'Estat.

Per tot això, proposam al Ple l'adopció dels següents ACORDS:

1, L'Ajuntament de Son Servera rebutja l'adopció de qualsevol mesura coercitiva per part del

Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques contra la cornunitat de les llles Balears per

l'incompliment del límit de dèficit imposat per l'Estat espanyol.

2. L'Ajuntament de Son Servera s'adhereix al Parlament de les Illes Balears i reitera la necessitat

d'una nova llei de finançament de les comunitats autònomes, que modifiqui l'actual
finançament que, tot i suposar una millora, s'ha demostrat injust i perjudicial per a les Illes
Balears. El nou sistema hauria d'implicar, entre altres millores, la descentralització dels

ingressos i la relació d'ordinalitat entre la despesa per habitant i la contribució de cada

comunitat autònoma."

S'obre el debat i intervenen les regidores i regidors següents:

Antoni Cánovas: Nosaltres veim que aquesta moció està avalada per un acord unànime del

Parlament, i per tant, hi votarem a favor.
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Antoni Servera: També hi votarem a favor, Aquest model que tenim actualment ens desfavoreix,
basta mirar les balances fiscals.

Natalia Troya: Manifesta que el seu vota serà a favor.

Isabel Llinás: El Partit Popular votarà a favor del segon punt. En Bauzâ va demanar dués coses que

no li podran retreure: un millor finançament i un posicionament en contra de les propeccions. I, el

primer punt votarem que no, perquè si que estam d'acord amb les mesures coercitives. Si és que

l'acord es pogués votar per separat. Nosaltres sí que estam d'acord amb les mesures coercitives,
perquè l'únic que fa és demanar a les comunitats autònomes un pla d'estabilitat. Això no té res a

veure amb l'Ajuntament de Son Servera. Només preten assegurar que no es gasta allò no se té. Si

que estam d'acord amb un millor finançament,

Antoni Cánovas: Nosaltres evidentment votarem,a favor, perquè consideram que a Madrid, tant si

hi ha PSOE o PP, prediquen allò que no creuen. Es necessari que esitiguem units per fer una llei de

finançament, ja que hem aportat tant. Noslatres no ho veiem igual, Isabel. Creim que han de tractar
millor a tots els mallorquins.

Natalia Troya: La moció es votarà tota sencera.

Maria Isabel Prieto: La moció se vota a favor, en contra o en abstenció, completa.

Maria Arenas: Me pareix que n'Armengol ha aconseguit en deu mesos allò que no va aconseguir en

Bauzâ en quatre. Per tant, tenim facultat de medicina. Per tant, esperan que els serverins la puguin
gaudir. Des de Madrid ja ha aconseguit dur més doblers. L'Ajutnament de Son Servera està

aconseguint coses per aquest municipi, i coses que ens havien negat abans. Esperam que encara

venguin més coses.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 12 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, 2 ON-SS, I

MES per Son Servera) i 5 vots d'abstenció (PP).

18. Proposta de MÉS per Son Servera de Moció relativa a la Declaració de Municipi
oposat a I'aplicació del Tractat Transatlàntic de Comerç i Inversió (TTIP).

Tot seguit, la batlessa dóna la paraula a la regidora Maria Isabel Prieto, qui procedeix a donar
compte de la proposta prèviament dictaminada per laComissió d'assumptes generals de l2 de

maig de 2016, i que literalment diu el segtient:

"Proposta de MÉS per Son Servera de Moció relativa a la Declaració de Municipi oposat a
l'aplicació del Tractat Transatlàntic de Comerç i Inversió (TTIP), presentada per Maria Bel
Prieto Nebot (portaveu de MÉS per Son Servera) en data de21 d'abril de2016, amb RME núm.
2488.

t
*
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1. EXPOSICIO DE MOTIUS

La Unió Europea (UE) i els Estats Units d'Amèrica (EUA) estan negociant en secret, amb un
intolerable dèficit de transparència i control per part de la ciutadania i dels seus representants
polítics (parlaments nacionals i europeu) un ampli acord de liberalització de comerç i inversions,
que representa una seriós perill per a la democràcia, la deguda protecció dels drets laborals,

mediambientals i la salut, prioritzant l'interès comercial dels inversors i empreses transnacionals
(ETN) davant I'interès general.

Aquesta 'omajor liberalització de les relacions comercials EUA-UE", tal com està concebuda,

implicaria una rebaixa dels estàndards europeus i nord-americans, és a dir, de les regulacions que

protegeixen els drets de la ciutadania en àmbits com el consum, el treball o el medi ambient, ja que

aquestes regulacions limiten als beneficis de les corporacions. D'aquesta manera es posaria fr al

"principi de precaució", que a Europa domina la legislació sobre alimentació i els drets al consum

europeus.

El TTIP, en perseguir la liberalització total dels serveis públics i l'obertura de prestació dels

mateixos a les ETN, així com a les compres i licitacions de béns i serveis de les Administracions
Públiques (AAPP), posa en perill els serveis i les compres públiques, a tots els nivells, i compromet
la capacitat de els institucions electes per administrar lliurement les seves comunitats locals i
promocionar l'economia i les iniciatives locals,

Els EUA i la UE intenten incloure ne el TTIP mesures per a la protecció dels inversors. En el cas de

presentar conflictes per part d'aquest col'lectiu amb els Estats, un "tribunal" d'arbitratge seria qui

s'encarregués de resoldre'ls: l'anomenat'olnvestor-State Dispute Settlement" (ISDS). Aquest òrgan

tindria competències per establir compensacions econòmiques dels estats a la inversió estranger4
per l'aplicació de mesures (p. ex. l' augment d'estàndards mediambientals o sanitaris) que puguin

reduir els seus beneficis presents o futurs. L'Estat no pot en aquest cas recórrer la sentència,ja que

les decisions dels òrgans d'arbitratge són fermes i no poden ser qüestionades.

Així mateix, el TTIP recull la creació d'un organisme permanent anomenat Consell de Cooperació
Reguladora que supervisarà totes les normes comunitàries relatives al que estableix el TTIP, donant

accés directe als lobbies empresarials per influir i modificar en el seu benefici la nostra legislació.

D'aquesta manera, les lleis del comerç passen per sobre de qualsevol altra consideració social, i
ignoren qualsevol legislació continental, nacional, regional o local. Les comunitats locals es troben
limitades per ajustaments estructurals restrictius deguts als acords i les polítiques de lliure comerç i

de protecció de l'inversor. Aquesta lògica desmantella els serveis públics i suprimeix la llibertat
dels poders locals per subministrar les serveis i satisfer les necessitats de les seves poblacions,

atenent a polítiques i plarrs de promoció del teixit econòmic i social local.

L'aprovació del TTIP contribuiria, en el cas de l'Estat Espanyol, a I'ofensiva del Govern Estatal de

desmantellament dels municipis, que sota el nom de Llei de racionalització i sostenibilitat de

l'Administració Local pretén tres objectius bàsics:

Restringir la democràcia i autonomia local,
La supressió de competències i serveis públics locals.

La total privatitzaciô dels serveis municipals.
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Els governs regionals de la UE (comunitats autònomes, en el nostre cas), així com les corporacions
locals, tenen dret a ser informats sobre Ia legislació que serà acordada a escala europea que els
pugui afectar, perquè puguin expressar les seves opinions. Aquest dret no s'ha facilitat fins ara
respecte a els negociacions sobre el TTIP.

Per altra banda, els teritoris insulars encara estaríem més desprotegits per intentar preservar els

nostres entorns econòmics, socials i mediambientals. No podem recular en les legislacions i

sentències que han permès frenar les indemnitzacions per lucre cessant a les administracions
públiques, quan es tracta de defensar el bé comú i protegir el teritori amb un criteri de bé públic.

Pelque faalacontractació pública, l'objectiu que es pretén amb eITTIP és mantenir l'Acord sobre
Contractació Pública (ACP) de l'Organització Mundial del Comerç (OMC) fins a crear un de nou
acord millorat. L'ACP està sent ufilitzat per la Comissió Europea com a justificació per reduir les

garanties en la llei de contractació pública.

Qualsevol classe d'acord, incloent la contractació pública, ha de conduir a augmentar les garanties
i no a reduir-les. Aquest acord no ha de posar en perill els aspectes progressistes de la llei de

contractació pública de la UE, especialment els que faciliten el desenvolupament regional i local.
Aquests aspectes són importants són importants, ja que permeten que es realitzin les contractacions
públiques tenint en compte no només el preu, sinó també altres aspectes com els mediambientals i

els socials.

Les administracions locals:

en estar a prop de les necessitats dels seus pobles, tenen el deure de responsabilitzar-se i
posicionar-se respecte les implicacions de tota mena que comporta el TTIP, per a
l'administració, els drets de la seva ciutadania i el medi ambient;

sent els canals adequats per promoure les serveis públics i l'economia i ocupació locals,
s'esforcen per a la seva promoció com a resposta a l'interès generals;

estan obligades a resoldre els reptes socials, econòmics i mediambientals i, consegüentment, a
defensar la universalitat dels serveis públics i la protecció de la ciutadania.

Les comunitats locals volen ampliar el debat públic i democràtic sobre el que està veritablement en
joc darrere d'aquest tractat i la sort que coreran els serveis i compres públiques:

el comerç i la inversió només poden conduir a intercanvis econòmica i socialment beneficiosos
si respecten les necessitats humanes, i no es basen únicament en el benefici de l'especulació
financera i de les grans empreses multinacionals;

l'eliminació programada i progressiva dels serveis públics és el mateix temps l'eliminació
progressiva de la solidaritat i la democràcia;

l'obertura màxima dels serveis i les compres públiques a la lògica del capital privat produeix
efectes contraproduents pel que fa a la seva accessibilitat, la seva qualitat i el seu cost;
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els drets socials són drets inalienables, per la qual cosa no poden dependre exclusivament de la
lògica del mercat;

només l'existència diversificada de serveis públics socialment útils, permet assegurar una
qualitat de vida digna per a tothom i a tot arreu, en estret nexe amb l'exercici real de la
democràcia;

el control públic ha de ser preservat per garantir l'accés als béns comuns i a la creació de nous
serveis públics, així com per afavorir l'economia i ocupació locals.

Per tot això proposem la següent

2. MOCIÓ

1. Declarar Son Servera com a municipi oposat al TTIP, defensant els serveis públics bàsics per a
la solidaritat i redistribució social,

2. Donar suport a totes les iniciatives dirigides a mantenir el caràcter públic dels anomenats
serveis socialment úti ls.

3. Sol'licitar la derogació immediata amb caràcter retroactiu de la "Llei de racionalització i

sostenibilitat de l'Administració local" per legislar en el seu lloc una nova normativa enfocada

al desenvolupament de l'economia local.

4. Sol'licitar la suspensió de les negociacions delTTIP ialtres acords comercials similars (com el

CETA, Acord de Lliure Comerç entre el Canadà i la UE, i el TISA, Acord Multilateral per a la

Liberalitzacií i Privatització de Serveis Públics).

5. Sol'licitar igualment que:

No siguin incloses disposicions tipus ISDS en cap futur tractat d'inversions i siguin eliminades
dels tractats actualment en vigor.

Evitar en tot moment la creació d'organismes que institucionalitzin la intervenció de les ETN
(Empreses Transnacionals) en les regulacions comercials que afectin els drets de la ciutadania.

Que, coherentment amb la legalitat europea i amb els precedents d'anteriors Tractats

Comercials semblants de caràcter mixt, es mantingui la necessitat de ratificació del TTIP, el

CETA i el TISA pels 28 estats membres de la Unió Europea, ja sigui via parlamentària o via
referèndum.

6. Assolir el compromís de promoure la informació i el debat públic entre la ciutadania i les

entitats econòrniques, socials, professionals, culturals, etc, sobre I'impacte que podrien
compoftar aquest tractat al nostre municipi."

S'obre el debat i intervenen les següents regidores i regidors
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Isabel Llinás: Explicar el TTIP aquest... és un acord de lliure comerç que entre els pai'sos de la
Comunitat Europea i els EE.UU es pretén unificar legalitat per tal que es pugui competint en un

marc comú, i que ha de ser aprovar per unanimitat dels 28 països. Encara s'està negociant i hi ha

reticències per part de molts de pai'sos, entre ells, del Govern Espanyol. Ha dit que no aprovarà allò
que suposi una rebaixada de drets. Per tant, el nostre vot serà desfavorable a la moció.

Antoni Cánovas: Nosaltres ens abstindre-. És un tema que fuig molt de l'àmbit local i, per tant,

ens abstindrem,

Antoni Servera: Nosaltres votarem a favor

Natalia Troya: Nosaltres també hi votarem a favor.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per

majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 10 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSMB, I MES per

Son Servera), 5 vots en contra (PP) i 2 vots d'abstenció (ON-SS).

1.9. Proposta d'acord de Reconeixement extrajudicial de crèdit REC 4/2016

A continuació la batlessa dóna la paraula a la regidora Margalida Vives, qui procedeix a donar

compte de la proposta, prèviament dictaminada en sentit favorable per la Comissió d'assumptes
generals de 12 de maig de 2016, i que literalment diu el següent:

"Identificació d'expedientz 00007 412016-INTERV
Interessat: Intervenció
Descripció: Proposta d'acord de Reconeixement extrajudicial de crèdit REC 4/2016

Sra. NATALIA TROYA ISERN, Batlessa-Presidenta del Excm. Ajuntament de Son Servera
(Illes Balears), en ús de les atribucions que em confereix la normativa vigent i de conformitat amb
l' article 22.2.q) de la Llei de Bases de Règim Local, amb l'article 50.12 del RD. 2568/1986 y
185.2 del RDLZ12004.
Vist que sobre aquest Ajuntament pesen diferents obligacions pendents de reconèixer, procedents

d' exercicis tancats i corrent.
Vist la frscalització emés per I'interventor de Fons.

Té l'honor d'elevar al Ple la següent

PROPOSTA D'ACORI)
DE RECONEIXEMENT EXTRAJT]DICIAL DE CRÈDITS REC 412016.

PRIMER.- Aixecar les esmenes presentades per l'interventor de Fons.

SEGON.- Aprovar, disposar i reconèixer les obligacions següents:
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NO REG
FACTUR
A

aplrcacló
N

FISCALIZA
CION

IMPO
RTE

TERCERO CONCEPTO

201 0001 2

42
I 3370 I

22609 F

464,00
€

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR DE LA
REPRESENTACIO EH, ESPEREU.ME!, I4-
05-2008

20t 0001 2

44
I 3370 I

22609 F

104,57
€

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR DE LA
REPRESENTACIO ARESTE PAGANOS I
LES GEGANTS, 14-05-2008

201 00020
77

/ 3380 /
22610 F

991,20
€

G28029643-SOCTEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR ACTUACIONS A LA
VIA PI JBLICA 23 -06-2010

20 I 00020
78

/ 3380 I
22610 F

236,00
€

G28029643.SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR ACTUACIONS A LA
vtA Pt jBLICA 22-06-20 l0

20100020
8l

/ 3380 I
22610 F

944,00
€

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR ACTUACIONS A LA
VIA PUBLICA I8-06-2010

2012001 I
42

I 3370 I
22609 F 77,88 €

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR REPRESENTACIO
NENS AL PATI, MIRMA VILASIS I XAVI
MURCIA I SANFAINA DE COLORS DES
DE 2l-09-2008

20120021
38

I 3370 I
22609 F

109,08

€

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR REPRESENTACIO
POEMES VISUALS JORDI BERTRAN, I5-
05-2009

20r30001
8l

I 3370 I
22609 F

108,90
€

G28O29643.SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR REPRESENTACIO
TEATRAL ALICIA EN EL PAIS DE LES
MEREVELLES

20140030
45

/ 3380 I
22610 F

1.132,0
5€

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR ACTUACIONS DIES 8,

2I^23124 DE JUNY

20140030
46

/ 3380 I
22610 F

t57,72
€

G28029643-SOCIEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

DRETS D'AUTOR ACTUACIONS DIA 22

DEJUNY

201 5001 3

l7
I 3370 I

22609 F

lL2,53
€

G28029643-SOCTEDAD
GENERAL DE AUTORES Y
EDITORES

OOO3O7O8O7 VIA PUBLICA DES MECAT
Sn\. , S/1.1. SON SERVERA 0550

REPRESENTACION
O4/O7/2OI4PANFONTETA - JAUME MIRO
ADROV

201 50028
07

/ 4320 I
22602 F

3 I 5,81

€
859037507-EDITORIAL
PANEUROPE S.L.U.

PUBLICITAT EN EL DIARI MALLORZA
ZETTUNG. 23-07-20t5

20150042
58

/ 1320 I
2r300 F 17.57 C

A0729591 S.SISTEMAS
OFICINA DES PLA

DE

894 COPIAS DE MAQ. MWM37959 MOD.:
IR20l8 Anterior A4: 48295; Actual A4:
49189 Ubicacion:lo PISO, POLICIA LOCAL
Conesp

20r 60003
23

I 3320 I
21300 F

242,00
€

A072959I S.SISTEMAS
OFICINA DES PLA

DE

AMPLIACION DE LA GARANTIA DE
LA(S) MAQUINA(S) SERIE: MWM63920
MOD.: IR20l8, 10-12-15109-12-16

BIBLIOTECA SON SERVERA

201 60006
94

/ 9200 I
22706 REPARO

146,41

€
807465297-MIGUEL
MARTORELL ASESORES SL

ASSESSORAMENT LABORAL DEL MES
D'OCTTJBRE 2015

201 60006
95

/ 9200 I
22706 REPARO

146,41

€
B07465297-MIGUEL
MARTORELL ASESORES SL

ASSESSORAMENT LABORAL DEL MES
DE NOVEMBRE 2OI5

20 I 60006
96

/ 9200 I
22706 REPARO

146,41
€

BO7465297.MIGUEL
MARTORELL ASESORES SL

ASSESSORAMENT LABORAL DEL MES
DE DESEMBRE 2OI5

20 I 60006
98

I 4s00 I
22003 F 65,68 €

A07I45543-HERMANOS
PAI,I,ICER PONS SA MATERIAL VIES I OBRES

20160007
43

I 3340 I
22003 F 46.00 €

Y8070r73 r2-SALOM
POMAR SL MATERIAL ESCOLA DE MUSICA
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No obstant la Corporació Municipal amb superior criteri decidirà al respecte."

S'obre el debat i intervenen les regidores i regidors següents:

Jaime Servera: Hi ha factures de la Societat General d'Autors que són molt atrassades. Les has

detectat ara?

Margalida Vives: Veuràs que fins i tot hi ha factures de 2008 que entraven dins el 2010.La Societat
General d'Autors duu molt de retard amb els factures. No estavem d'acord amb les facures que
presentaven. Vàrem negociar amb ells fins que ens negarem a continuar, perquè no aclariem res.

Fins que fa un parell de mesos, vàrem aconseguir que vengués el director d'aquí i amb ell vàrem
poder aclarir. Vàrem arribar a acords i vàrem acceptar només aquelles factures amb les que hi
estavem d'acord. Ells mateixos reconegueren que han duiT molt de descontrol. Encara n'hi ha de

pendents que anirem negociant.

Tot seguit i un cop esgotat el debat, es procedeix a la votació de la proposta, la qual s'aprova per
majoria absoluta, amb el resultat de vots següent: 9 vots a favor (5 PSOE, 4 IxSM) i 8 vots
d'abstenció (5 PP, 2 ON-SS, I MÉS per Son Servera),

20160007
45

I 2310 I
22691 REPARO

L00t,7
7€

A80495864.SERVICIOS DE
TEI,EASISTENCIA S.A.

SERVEI DE TELEASSISTENCIA DEL MES
DE DESEMBRE 2015

20 I 60008
38

I 9300 I
22001 F 83.20 €

A58417346-WOLTERS
KLUWER ESPAÑA S.A.

(20r50s6) MN.ORDENANZAS FISCALES
INFORMES ECO-FINANCIEROS 2'.--

20 I 60008
40

/ 1610 I
22101 F'

544,50

€
8079666I T.BACTER
CONTROL S.L. ANALISI AIGÜES

20r600r0
79

I 3120 I
I 6006 REPARO

293,42
€

857946626-FARMACIA
MAYOLCB

RECEPTES FUNCIONARIS I SERV
SOCIALS. 1 -T.2O I6

20t60010
79

I 2310 I
48001 REPARO 19,04 €

F57946626-FARMACIA
MAYOLCB

RECEPTES FUNCIONARIS I SERV
SOCIALS. 1-T-2016

20t60012
'11

/ 3380 I
22601 REPARO

242,40
€

857211690-HERMANOS
CASADO CB. SOPAR COL.LABORADORS FIRA

20160012
96

/ 4500 I
21400 REPARO 20,33 €.

E57598328-TECNOAUTO
SON SERVERA C.B, REPARACIO VEHICLE 9I 8O.GWX

20160012
97

I 4500 I
21400 REPARO 21.54 €.

E57598328-TECNOAUTO
SON SERVERA C.B. REPARACIO VEHICLE 7 461-GXJ

20160012
98

I 4500 I
21400 REPARO

109,54

€
E57598328-TECNOAUTO
SON SERVERA C.B. REPARACIO VEHICLE 7 461.GXJ

2013001
630

I 1320 I
23101 REPARO

159,96
€

VIAJES COSTA DEL ESTE,
SA BILLETS AVIÓ ALCANTARA-MARTINEZ

2013001
631

I 1320 I
23101 REPARO

40,48
€

VIAJES COSTA DEL ESTE,
SA BILLETS AVIÓ ALCANTARA-MARTI NEZ

2013001
632

I 1320 I
23101 REPARO

16,00
€

VIAJES COSTA DEL ESTE,
SA BILLETS AVIÓ ALCANTARA-MARTI N EZ

2015004
001

I 4500
t22110 REPARO

2.370,
15€

886342748-VESTA
SUPPLIES SL 4OO UND. TOALLITAS LAVAMANOS

10.486
,5æ

b) PART DE CONTROL:
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1. Assabentat resolucions de Batlia Q9412016 a 568/2016)

Tot seguit i d'acord amb elque disposa l'article 42 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, es dóna
compte succinta a la Corporació de les Resolució que el Sr. Batle President ha adoptat des de què es

va celebrar el passat ple ordinari de data del 17 de març del'2016, que comprèn les resolucions
enumerades des de 1a20412016 ala 56812016, fins a la convocatòria d'aquesta sessió.

Intervé el regidor Antoni Cánovas, en relació al Decret 4'18, relativa a una factura per un valor de

2.600 C, i demana que li agradaria veure la relació de serveis de grúa al qual corespon.

Natalia Troya, li contesta que li facilitarà.

De tot el qual es dóna per assabentada la Corporació.

2. Assabentat acords Junta de Govern Local

A continuació es dóna compte dels acords adoptats per la Junta de Govern Local en sessions

celebradeselsdies 16.02.2016,02.03.2016,15.03.2016,29.03.2016,12.04.2016,26.04.2016.

S'entra en el debat i es produeixin les intervencions següents:

Jaime Servera: A l'acta del 2 de març de 2016, a la pàgina 18, hi ha informació de tres sentències i
m' agradaria tenir còpia. Sentència 3 120 1 5, I 5 4 1201 5, i 1 0 /20 1 6.

Natalia Troya: contesta que li passarà còpia.

Jaime Servera: A la mateixa JGL hi ha una factura de 2.500 € de 2PiR. De què és aquesta factura?

Antoni Servera: Diu que fa referència al projecte d'adaptació de les calderes de la part antiga, per

passar-la de gasoil a gas. Crec que és això.

Jaime Servera: A la JGL de 15 de març de 2016, hi ha un conveni del qual haurem de donar

l'enhorabona perquè el Partit Socialista canvii la forma de pensar en relació al conveni signat amb

I'Església. Si és per benefici del poble, crec que és un tema positiu.

Natalia Troya: Nosaltres també ho considerem molt positiu.

S'entra en debat creuat.

Jaime Servera: A l'acta de JGL de 12 d'abril de 2016, hi ha un assabentat de la memòria anual que

entrega COEXA. En crida l'atenció que la memòria és del 12 d'agost de 2015. Hi ha qualque motiu
perquè la JGL se n'assebenti tant tard?

Miguel A. Espases: Això ha estat un problema de pèrdua ddel document, quan es va donar la baixa

de la tècnica de Medi Ambient.
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Jaime Servera: A la JGL de 26 d'abril de2016, hi ha una factura de COEXA, d'unes obres de Cala
Millor, amb un informe negatiu, i xerra d'unes obres a Cala Millor no previstes en cap projecte.

M'estranya que avui encara es repeteixin aquest tipus de coses.

Miguel A. Espases: Això va ser quan vàrem fer les obres del carrer Sol, es va decidir nivellar un

petit tram a petició del veïhs del carer.

Jaime Servera: S'hauri d'haver fet una modificació del projecte. Així no hi hauria cap tipus de

problema. Això és la confusió que crea el manar feines a darera hora.

Després del qual la Corporació es dóna per assabentada dels acords de les esmentades Juntes de

Govem Local.

Es fa constar que quan són les 22.30 hores es fa un recés de 10 minuts,

Es reprén la sessió quan són les 22.43 hores.

3. Precs i preguntes.

Seguidament el batle demana als assistents si tenen qualque pregunta a fer o prec a formular

Natalia Troya demana si hi ha preguntes per escrit.

El Secretari contesta que no.

Natalia Troya: Exposa que s'ha aprovat un Reglament Orgànic, l'article 90 del qual assenyala que

les preguntes es podran presentar per escrit en cinc dies hàbils d'antelació ala data de la sessió. No
s'ha presentat cap pregunta. Avui és el primer Ple després del Reglament vigent, i per tant, no
posarem cap tipus de problema per contestar les preguntes que trobeu, Però, pregam que a partir
d'ara les presenteu d'acord amb el Reglament en vigència.

Maria Isabel Prieto: El Reglament diu que "se podran" o exigeix que sigui així?

Natalia Troya: El Reglament diu "se podran" perquè és un dret que ens obliga a formular preguntes

si volem, Crec que el Reglament s'ha aprovat per unanimitat i s'ha de complir per les dures parts.

Si les preguntes es formulen oralment al Ple, es contestaran a la propera sessió.

Antoni Cánovas: No vàrem quedar així, ni de molt. Quedarem que es seguiria com fins ara, Si no,
no haguéssim aprovat aquest Reglament,

Natalia Troya: Jo crec que el Reglament ho diu clar. S'aprova per unanimitat.

Antoni Cánovas: Per res quedarem així. Vàrem demanar si s'hauria de seguir a peu de la lletra i ens

contestares que seguiriem com ara, que era per si hi havia problemes.
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Margalida Vives: A jo me va bé rebre les preguntes oralment i contestar-les al mateix Ple. Però me

pareix recordar que vareu dir que a vosaltres vos donave seguretat presentar-les per escrit i hi vàrem
venir a bé. Per tant, se suposa que si no ho haguéssiu demanat no s'hagués posat al Reglament.

S'entaula debat creuat.

Jaime Servera: Això és una altre canvi de criteri del PSOE. Veníem d'una legislatura bastant
moguda i pentura havíem arribat a un punt de posar un poquet d'ordre. L'any 2003 vàrem proposar
aquest Reglament per donar un poc de tranquil'litat a les sessions plenàries. Tot el temps que va
estar en vigor el Reglament, no va canvi en res el devenir de les sessions. S'ha fet oralment i s'han
contestat en el moment si el regidor ho sap, si no, les contesta a la propera sessió.

Natalia Troya: Les preguntes que es facen per escrit es contestaran a la sessió i les que no, es

contestaran a la propera.

Antoni Cánovas: Si són coses tècniques s'entén que es contestin al proper Ple, però si no, no

S'entaula debat creuat.

Margalida Vives: A les reunions es va xerrar molt i vàrem recollir la proposta de l'oposició, perquè
fer-les per escrit, i així s'enduien una resposta més extensa. Per això, es va regular així. Ara diuen
que no.

Isabel Llinás: És formular preguntes a un Ple és un dret que ténen els regidors. El fet que se posàs

al Reglament que les regidors formulessin les preguntes per escrit, és perquè el regidor tengués
temps de preparar la resposta com toca.

Maria Isable Prieto: Entenc que aquest artible se referia a qüestions més concretes, tècniques, de

dates, etc. Més que res per aclarir-ho.

Antoni Cánovas: No se varen fer actes d'aquestes reunions. Jo mai vaig dir que se fessin per escrit.

A continuació es passa als precs i preguntes, amb les intervencions següents:

Maria Isabel Prieto: Ja que xeffam de transparència, m'agradaria fer una observació o un prec. Hem
rebut una convidada de la Regidoria de Turisme, on se regalaven dues entrades per assitir al "Jazz
Festival". Si anam al punt 7 del Codi Ètic que aprovarem, veurem que va en contra d'aquest punt,
ja que el valor supera els 30 €. Pensam que s'hauria d'assabentar les empreses del Codi Ètic.
Nosaltres les vàrem rebutjar. Creim que ho hauríem de tenir en compte per a properes vegades.
Faig el prec que quan ens convidin a una acte i hi ha una entrada, que aquesta es pagui pel regidor,

Margalida Vives: Contesta que no era una donació. El promotor ens comunica que li agradaria
comptar amb la presència del Consistori, de la mateixa forma que ens conviden a actes d'activitats
diverses. Aquest promotor va insistir que per facilitar la seva feina el dia de l'activitat era molt
millor que comptessim amb entrades i per això ens les va facilitar, de la mateix aforma que se'ns
convidà a la Regidoria de Turisme d'ambdós Ajuntaments i del Consorci, ja que això ajuda a donar
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oficialitat de l'esdeveniment i, sobretot, difusió. Aquest tema no es pot considerar com una

"donació" d'entrades, ni tampoc com un privilegi. M'agradaria que aquesta qüestió no es

malinterpretés, ja que és un esdeveniment importantíssim per a la promoció turística.

S'entaula debat creuat.

Natalia Troya: Manifesta que en cap cas ha estat un privilegi, sinó que forma part de

l'esdeveniment, del qual n'estam prou orgullosos que els promotors elegeixin Son Servera per fer
aquest festival, que és d'un àmbit internacional.

S'entaula debat creuat.

Antoni Cánovas: Demana a la Batlessa en relació a un incidents que hi ha hagut amb Correus a

Cala Millor, per saber si comtpe amb informació d'unes agressions que hi ha hagut a un funcionari

de correus.

Natalia Troya: Hem xerrat amb Coreus. Sembla que per mor d'un car perillós que hi ha al camer

de na Penyal, el carter es nega al repartiment de les cartes en aquest camer. Això és la informació
quejo tenc.

Miquel Espases: L'agressió sembla que va ser d'una persona cap al carter, no va ser el ca. He de dir
que el propietari és un dels primers que va areglar els papers del ca, que és un ca perillós, i ho té tot
en regla.

S' entaula debat creuat.

Antoni Cánovas: Mostra un seguit de denúncies i informes de la policia local, respecte a atacs del

ca. Insisteix en que es faci feina amb Correus per arreglar aquesta situació.

S'entaula debat creuat.

Isabel Llinás: Vull donar l'enhorabona a la Batlessa per la seva candidatura el Senat. En relació a

les oficines municipals d'informació turística, i com és la nova contractació per aquest servei.

Margalida Vives: Varem fer estudis econòmics per externalitzar el servei, ja que només comptavem
amb una sola persona per dur el servei, amb Ia limitació que això suposa. A més, no podem

incrementar el personal per les limitacions que tenim. Per això, vàrem decidir després d'estudiar la
qüestió, externalitzar el servei, amb ampliació d'horaris del mateix i afegint idiomes. Ara comença i

veurem com anirà.

Isabel Llinás: Nosaltres estam contents que s'hagi ampliar l'horari, ja que el servei als turistes ho

requereix. L'oficina de Cala Bona, el cinc de maig encara estava tancada. Ara ja està oberta i la
carta informativa informa dels nous horaris d'obertura que serà a l'l d'abril a partir de l'any que vé.

I, m'agradaria saber que la persona treballadora que ha estat traslladada a treballar a Son Servera,
quines tasques desenvoluparà ara?

Margalida Vives: Amb la primera persona que es va xerar va ser amb ella. Ella és informadora
turística i se li va donar l'opció de continuar o de treballar directament a la Regidoria de Turisme
juntament amb la de Comerç. Des del Consorci, l'Ajutnament de Sant Llorenç sempre ha aportat
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un tècnic i nosaltres no. Sempre hi he estat jo, però hi ha prou feina com perquè ella hi pugui
treballar. Durà tots els projectes i serà també l'aportació de l'Ajuntament de Son Servera al

Consorci. A més, ajudarà a tramitar els expedient de Comerç i altres treballas d'aquesta regidoria.
Ella està satisfeta d'estar aquí.

Isabel Llinás: Ens consta que està satisfeta. Però també sabem -potser no és així- que també
desenvolupa tasques a "Son Servera Segle XXI".

Margalida Vives: No. No és així. Ella és auxiliar administrativa personal laboral fix, amb la
mateixa categoria que el personal funcionari i no desenvolupa tasques de "Son Servera Segle XXI".

Jaime Servera: El conveni dels Serveis Ferroviaris preveu que a I'Estació es pugui fer qualque cosa.

S'ha fet res?

Natalia Troya: Va venir el gerent de Serveis Ferroviaris i les parets estan molt malament. Havíem
pensat no conservar-les i després veure que hi podem fer. Per Secretaria, la persona que duu
contractació està estudiant el què hi podem fer. De Serveis Ferroviaris ens han dit que preveuen

obres per un termini de sis mesos, per adequar l'edifici.

Jaime Servera: Hi havia una queixa en relació altancament de la plaça de Sant Joan. Ja que hi ha un
horari pels dissabtes i diumenges, però per a la resta de setmana no es tanca als matins. Després es

posa la barrerar i pilons aleatòriament. Així sembla que molesta als ciutadans.

Sergio Valbuena: Contesta que el tema de les barreres, per exemple el propietari del Peperoncino la
posava. Es massa bo de fer que qualsevol persona les posi.

Natalia Troya: Manifesta que les hauren de retirar, les barreres.

S'entaula debat creuat.

Jaime Servera: En relació al poliesportiu, ja hi ha informació suficient en relació a la maquinària,
s'ha adoptat qualque tipus d'actuació?

Ramon Reus: Hem rebut més informació, a la propera Comissió de seguiment, que convocaré
prest, ho tractarem en aquesta Comissió, ja que l'empresa ha aportat encara més documentació.

Jaime Servera: Hem d'entendre que l'empresa presentajustificants d'haver pagatlamaquinària.

Natalia Troya: Presenta justificants de transferència bancària que estam estudiant i ens manifesta
que està pagant la maquinària de forma fraccionada.

Jaime Servera: Hi ha coses bones de demostrar, que és allò que no presenta.

Natalia Troya: No estan obligats a aportar segons quins documents. Nosaltres li hem requerit
documentació, però sabem que segons els tècnics hi ha informació fiscal que no estan obligats a

aportar.

S'entaula debat creuat.
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Jaime Servera: La primera obligació que tenia el contractista era inveftir 100.000 € en maquinària, I
encara és l'hora. Això demostra la deixedessa per part de l'equip de Govern actual.

Ramon Reus: Nosaltres tenim documentació que han presentat ara i que haurem de valorar si ho
justifiquen o no. Això ho valorarem a la Comissió de seguiment.

Jaime Servera: I de les pistes exteriors, que també s'havien d'arreglar quan es va fer el contracte?

Ramon Reus: Prèviament s'han de fer altres feines per part de l'empresa constructora, abans que

l'Ajuntament pugui adecentar els terrernys. Torn a repetir que això també ho valorarem a la
Comissió de seguiment.

Jaime Servera: El contracte és del 2013 i fins ara no heu requerit al contractista. Això demostra la
deixedessa de l'equip de Govern.

Natalia Troya: Nosaltres no tenim deixedessa. Estam en el punt que estam.

Maria Isabel Prieto: De I'Escoleta d'Estiu, al fulletó informatiu s'hi especifica que es pagaran 5 €
més pel material divers, fora que això estigui estipular a I'ordenança fiscal. Com ho justifica la
regidora d'Educació això?

Catalina Servera: Contesta que el material, que se cobra o no, ho poden dur el pares directament o
encamegar-nos nosaltres. De fet, pel cobrament ens basem en l'estipulat a la instrucció econòmica
dels centres docents públics no universitaris de 29 de gener de 2003. I per enguany, també en la
instrucció pel funcionament del cenhe públics de secundària i primària pel curs 2015-2016, on diu
que els centres podran sol'licitar l'abonament de quantitats econòmics per a la realitzacií
d'activitats complemenàries i extraescolars, així com l'adquisició de material didàctic i fungible per

alarealització de les activitats per part de l'alumnat.

Maria Isabel Prieto: No acab d'entendre si això és pels centres educatius o també pels centres
educatius municipals, Tampoc no entenc que la regidora digui que se cobra o no. A més el fulletó
diu clarament que "s'hauran d'abonar", és un imperatiu, no és una opció. Deman, és legal cobrar
aquests doblers sense estar regulat a una ordenança? Sabem de gent que ja ha pagat, malgrat la
regidora digui que no es cobren.

Catalina Servera: No hi ha obligatorietat de pagar-ho i a més s'informa. Tenim normatives molt
clares de temps lliure, Però allò que no està contemplat, ens dirigim en aquestes normes de la
conselleria. Per aquelles persones que tenen problemes, aplicam el Reglament d'ajudes
econòmiques de serveis socials. Els preus nostres són una mica més barats que Sant Llorenç.

S'entaula debat creuat i Maria Isabel Prieto reitera la seva pregunta sobre si és legal cobrar aquests

doblers sense estar reguat a una ordenança?

Natalia Troya demana a l'Interventor si pot contestar

L'lnterventor municipal contesta que no és legal.

Natalia Troya intervé i manifesta que si efectivament no hi ha una base legal que fonamenti el

cobrament d'aquests cinc euros per material, es corregirà i es regularà,
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Antoni Oliver: Demana que a Junta de Govem Local de 5 de gener, veim que no hi assistiren ni
Antoni Servera ni na Maria Arenas. Si un membre d'un organ col'legiat no assisteix a una sessió

se'ls hi descompte del sou?

Natalia Troya: Els regidors quan no assisteixen sempre estàjustificat.

Antoni Oliver: I teniu un pla de vacances del polítics?

Natalia Troya: No

Antoni Oliver: A la Junta de Govem Local també se va acordar per unanimitat la contractació
d'una empresa que se dedica a fer enquestes per fer una autovaloració de la gestió municipal i per
detectar àrees de millora. És així?

Natalia Troya: Si, correcte.

Antoni Oliver: Nosaltres des d'ON-SS, pensam que hi he formes més barates per fer una valoració.
Creim que en lloc de gastar doblers contractant empreses per fer enquestes, seria molt millor que

fessiu unes quantes voltes per Son Servera, per Cala Millor i Cala Bona i veurieu que les voravies
tenen molt que desitjar i que estan plenes de porqueria. Les mateixes voravies estan plenes

d'obstàcles que difìcultes el pas a les persones discapacitades o per les mares que passetgen els frlls
amb el cotxet. El carers també estan plens de brutor i si fa un ruixat hi ha clots per tot arreu. I
podem seguir així. Per exemple, el dimarts passat, començada la temporada turística, les papereres

delcarrer del Solde Cala Millorlue és un carrer amb molta de gent- estaven plenes a les 10 del
matí iamb un aspecte d'abandonament.

Natalia Troya: Gràcies Antoni. Passatgem molt.

Sergio Valbuena: És un aplicatiu web que serveix per fer enquestes d'àmbit municipal que forma
part de l'àrea de comunicació de l'Ajuntament.

S'entaula debat creuat

Miguel A.Espases: Les paperes duen cada una d'elles un marcador amb l'hora que es buida. Quant
a que trobes que està brut. Un estudi turístic de l'any passat ens dóna una nota d'un 7,5. I se basa en

enquestes fetes a turístes.Quant als arbres, duen molts d'anys a les voravies de Cala Millor.

S'entaula debat creuat.

Margalida Vives: Jo crec que la imatge que pretens donar no és així. Sabem que sempre se pot
millorar, però tampoc és la jungla que pretens.

S'entaula debat creuat,

Antoni Cánovas: Quant al poliesportiu, sembla ser que se cobren 12 € sense estar regulat a una

ordenança. Llavors també es donen casos d'haver cobrar dues i tres matrícules en el mateix any.
Però supòs que en xerrarem en aquesta reunió que has comentat que convocaràs. També, hi ha
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hagut la festa de Primavera aquests dies a la plaça. Hi ha gent que s'ha queixat que els seryeis estan

tancats. Sembla que si s'embruten, s'han de fer nets, perquè el que compte es donar el servei.

Natalia Troya: Tens raó que s'havia d'haver posat aquest seruei i així es preveu per a l'any que vé.

Antoni Cánovas: Quant a les parades del bus, consideram que no està bé que n'hi hagi més d'un
50% que no tenen cobrit. A veure si per a I'any que vé es té en compte i poguem tenir més parades

adequades.

Sergio Valbuena: Ja ho comentarem.L'altre dia, fent una volta vaig comptar 23 parades, de les

quals n'hi ha 12 només tenen el pal de senyalització amb l'horari, n'hi ha 9 de completes -no 5,

com me vares dir- i 2 que només tenen un banc d'alumini. En base a n'això, xerram amb el

Consorci de Transports per mirar de millorar. Comentar que les nostres de fusta, s'està mirant de
reubicar-les.

S'entaula debat creuat.

Maria IsabelPrieto: Demana a Sergio Valbuena sobre el portal de transparència, que és provisional
i te varen compromete a posar un comunicat.

Sergio Valbuena: En prec nota. El tema de la web està pràcticament a punt i possiblement el més
que vé estarà ja preparada. També vos faig un prec a tots, que passeu la informació.

Maria Isabel Prieto: Demana a Miguel A. Espases, que se va comprometa a retirar el mobiliari del
parc de l'entrada de Son Servera, per evitar una imatge temible i guanyar en seguretat. Demanam
un poc de rigor amb la programació de les tasques a Cala Millor i Cala Bona, abans de començar la

temporada. Per exemple, la segona línia fa feretat. Me deman si hi ha una prioritat en les feines de

vies i obres.

Miguel A. Espases: Jo estic a una segona línia i no hi veig això que tu me comptes. Crec que

voravies n'hem aneglades moltes.

S'entaula debat creuat.

Jaime Servera: Ja he sentit dues vegades excuses. Una a Urbanisme, amb la glopada de feina.
Després amb la neteja. El que se necessita és tenir el poble en condicions. I no m'agrada que els
regidors que teniu la responsabilitat de tenir el poble en condicions, vos excuseu. Perquè merdes de
ca com a Son Servera n'hi ha a pocs pobles. M'agradaria demanar si hi ha cap cens d'aquests
animals a Son Servera?

Miguel A. Espases: Hi ha un registre i cada setmana hi ha un control amb els microchips,

Jaime Servera: Jo crec que hi ha més cans que persones. A veure si seria interessant tenir un cens

de cans i tenir identificat l'adreça, perquè al poble crea molt de malestar. Al manco comptar amb
una informació que no tenim.

S'entaula debat creuat.
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Jaime Servera: S'han fet obres a la canera. He demanat la informació sobre això. Com està aquest
tema?

Miguel A. Espases: Jo quan vaig entrar de regidor ja hi havia una canera. El que feim ara és adaptar
i tenim un projecte per poder demanar la canera com a nucli zoològic d'acord amb els terminis de

la conselleria. El picapedrer ha fet obrar i la resta la Brigada. També s'ha de fer una unificació de

solars.

Jaime Servera: Me dóna la sensació que les obres s'han fet incomectement. Perquè s'hauria d'haver
fet un projecte d'execució i plec de condicions per adjudicar les obres, etc. Crec que tornam
començar la casa per la teulada.

S'entaula debat creuat.

Antoni Cánovas: Faig un prec perquè es pintin a l'hivem els passos de vianans que ho hagin de

menester, abans de la temporada turística. També faig un prec a Antoni Servera, perquè transmeti al

Consell la perillositat i manca de protecció que té la zona d'esbarjo que hi ha situada a la carretera
del Porto Cristo. També expòs que les màquines de l'empresa de neteja que solen anar en direcció
prohibida. I faig una pregunta, sobre si podem obligar a tancar els solars urbans, ja que es

conveteixen en llocs on s'hi tira fems.

Antoni Servera: Als solars que passa això, i feim feina per identificar els propietaris i que els facin
nets. La llei dóna marge per obligar a netejar aquests solars. Miraré de dur ordenances d'altres
municipis que ens agradin, per tal de consensuar-la a la propera Junta de Portaveus i aprovar-la.

Anton Cánovas: Faig un prec sobre el Butlletí Informatiu Municipal, del quan trob que només hi ha

una pàgina per a I'oposició. Faig el prec que poguem triar el nostre format propi.

Antoni Oliver: Sobre la sentència 312015, en relació al Port Verd, ens podrieu informar de què va?

També sobre altres sentències. Ens donareu còpia?

Se li contesta que si.

Maria Isabel Prieto: Sobre les Jornades d'Estudis Locals, assenyala que haurien de dir les "Terceres

Jornades d' Estudis Locals".

Maria Arenas: Efectivament són les terceres, però les segones editades. De les primeres, no estan

recollides però consten a l'Arxiu digitalitzades. Hi ha historiadors que van a l'Arxiu que ens han

aconsel lat fer-ho d' aquesta forma.

S'entaula debat creuat.

Antoni Cánovas: Al Ple de març, vull recordar a Miguel A. Espases, que al carrer del Comellar
Fondo hi ha un senyal de prohibició per a bicicletes que és contradictòria. També vaig dir que

s'hauria de senyalitzar la mitja rodona que hi ha al carrer de sa Figuera, que fa parfió amb Sant

Llorenç. Al carril bici hi ha marcat una velocitat de l5 kim per hora i n'hauria de marcar 5.

Segio Valbuena: Jo tenc un informe i pensam que que l5 km per hora és una velocitat adequada.
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S'entaula debat creuat.

Jaime Servera: Sobre les Escoles a un edifici municipal, com ara el teatre. En base a quina
normativa es recolleix la taxa que paga?

Maria Arenas: Hi ha una ordenança aprovada pel teatre. La qual contempla que pots llogar el teatre
per hores o per dies, per fer activitats. Pensam que és un bon impuls per a nins que els interessa el
teatre. I som una referència per a altres pobles.

Jaime Servera: Jo demanava com se liquida a l'Ajuntament?

Maria Arenas: Es fa per hores.

Jaime Servera: M'agradaria tenir una còpia de les liquidacions dejs darrers anys.

Maria Isabel Prieto: Arel d'una situació que es va donar a un establiment de Cala Bona, hi va
haver una poda de tamarells en una zona de Costes. El tamarell és un arbre protegit. Es podria
modificar l'ordenança per tal de protegir l'arbrat protegit i complementar-ho amb una catàleg?

Antoni Seryera: Te puc dir que el solar és privat encara que sigui dins zona de Costes. Jo ara no sé

si un senyor que té un arbre protegit, ho pot podar com vulgui o no. Podem demanar un informe
jurídic. Ho mirarem.

Antoni Oliver: L'oposició té dret a emprar el Servei d'Assistència Tècnic als Municipis del Consell
de Mallorca?

Natalia Troya: Jo crec que sí. És un servei que usam per interpretar les normes.

Antoni Oliver: Sobre pròrroga de l'autorització d'ocupació d'un solarde 350 metres alazonade
domini públic de la Demarcació de Costes Costes a la Costa dels Pins, que fa referència a una
piscina, l'Ajuntament hi té cap competència?

Natalia Troya: Cap ni una.

Antoni Servera: Ens donen compte de l'autorització. Corn un assabentat.

Maria Isabel Prieto: Dia 3 de amig varem registrar un control de la via pública pels cotxes de

lloguer, Hi continua havent queixes. Hem de continuar donant avisos?

Sergio Valbuena: Fa més d'un més que hi feim feina. Avui mateix ja m'han pasat un informe i es

començarà a obrir expedients,

Antoni Cánovas: Sobre el mercat de Cala Millor, sembla que els mercaders munten més prest del
previst i hi ha veins que no han pogut treure el cotxe. M'agradaria que es complis l'ordenança per
evitar aquests problemes amb els veíns.

Francesc Riera: Del mercat de Cala Millor, és vera que I'ordenança estableix un horari pel
muntatge. Hem de mirar també fins a quin punt pot ser factible o no. Amb el senyor afectat vàrem
amibar a un acord i miram de complir-lo. També si tots els mercaders amibar a les 8, seran les 1 I i
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encara no hauran acabat de muntar. És un tema complicat per satisfer a tothom. De cara al futur
haurem de xerrar del mercat.

Antoni Cánovas: Entre el Morelló i l'hotel Levante hi ha un carrer -Xaloc- que no es permet
aparcü excepte autoritzats. Qui són els autoritzats? I jo suggeriria que al vespre s'hi pogués

aparcar. Nosaltres som disset regidors que hem de complir les lleis. Jo crec que el vespre s'hi hauria
de poder aparcar.

Maria Isabel Prieto: Als espigons hi ha l'escala que hivan les persones majors a nedar. Faig el prec

qué es faci neta i s'hi afegeixi un escaló. I deman si es possible afegir una plataforma perquè

l'accés sigui més åcil.

Antoni Servera: Ho mirarem

Jaime Servera: Jo tenc una còpia d'una factura de CD. Que s'ha fet amb els CD?

Maria Arenas: Els tenim a l'Ajuntament. La nostra intenció era col'laborar amb l'Obreria i donar-
lis els CD per ajudar-los. Però l'Interventor ens assabenta que no podem pagar una feina per donar
el resultat i en treguin benefici.

Jaime Servera: Tenc una altra factura de petits cellers.

Margalida Vives: Això és una factura de la "Nit dels vins" de l'any passat. Ens feren un factura
incorrecta i això és la factura rectificada. L'entrada és per l'Ajuntament i la factura se paga als
petits cellers.

Jaime Servera: Hi ha una factura de Canal 4 de 500€ de la felicitació de Nadal i una altra de 900€

de Sant Joan 2015. Tenim convenis amb mitjans de comunicació loca, que potser són suficients,
per tal d'evitar despeses innecessàries.

Natalia Troya: Estam molt contents dels mitjans locals. De vegades, però, també hem de particiar
amb altres mitjansm, quan tenim fires, mercats, etc.

Antoni Cánovas: Faig el prec que faceu net per la zona de l'escola de Na Penyal. I un altre, sembla

que demà a l'lES hi ha una jornada de portes obertes, me podeu dir que és això?

Natalia Troya: Jo vaig anar a l'escola Na Penyal, perquè havíem de preparar amb el director una

visita que tenim amb la Conselleria d'Educació.

Sergio Valbuena: Fa tems que treballam amb el parking de Na Penyal, però consideram que hi hem

de treballar en període no lectiu. Però hi estam treballant.

Maria Arenas: Demà se fa jornada de portes obertes pels pares i mares d'alumnes que l'any que vé

han d'anar a l'IES. És unu activitat interna de l'lES.

Maria Isabel Prieto: Faig un prec en relació a que prest farà un any de la legislatura i deman si teniu
pensat obrir aquesta sala per a una assemblea ciutadana, amb una horari assequible per als

ciutadans del poble i perquè puguin manifestar allò que troben.
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Natalia Troya: Sembla que hi ha discrepàncies amb l'horari, perquè els Plens eren a les 13.00 h i els
vàrem posar l'horabaixa. De totes formes, ho podem valorar.

Jairne Servera: Hi ha qualque actuació d'obra prevista al carrer de na Joana Roca?

Natalia Troya: Si.

Antoni Servera: S'està planejant un projecte. En tenir-lo en reunirem.

Jaime Servera: Hi ha una factura d'un billets d'avió amb nou noms, per valor d'uns 1.600 € mé o
manco. De que són?

Francesc Riera: Si. Són d'uns passatges d'un grup que ha d'actuar a les festes i amb aquesta gent

vàrem quedar amb aquest acord.

I sense més assumptes a tractar, el batle president aixeca la hores del dia abans

assenyalal, de la qual s'estén la present acta, ijo com

EI

i Gual

DILIGÈNCIA: La posa el Secretari, per fer constar que la present Acta fou aprovada a la sessió

ordinària del Ple de dia 21 de juliol de2016

Son de2016

AntoniGual Sureda

EI

en don fe

st i plau:

La batl

Natalia


